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Al Saló de Plens de l’Ajuntament de la vila 
de Quart de Poblet, quan són les vint hores i 
trenta minuts del dia vint-i-vuit d’octubre de 
dos mil catorze, es reuneixen, sota la 
presidència de la Sra. Alcaldessa, Carmen 
Martínez Ramírez, les senyores i els senyors 
regidors que al marge es relacionen, 
assistits del Sr. Secretari i amb la presència 
del Sr. Interventor per tal de celebrar sessió 
ordinària, en primera convocatòria segons 
l’ordre del dia rebut. 

 
A l’hora assenyalada la Sra. Alcaldessa obri 
la sessió i tot seguit es tracten el assumptes 
següents: 
 
 
 

 
1. ACTA ANTERIOR 
S’aprova, per unanimitat, l’acta de la sessió anterior del Ple de l’Ajuntament que 
correspon al dia trenta de setembre de dos mil catorze i s’acorda que es 
transcriga al Llibre Oficial d’Actes.  
 



2. RESOLUCIONS DE LA PRESIDÈNCIA DES DE L’ÚLTIMA SESSIÓ 
ORDINÀRIA. 
Els regidors i regidores queden assabentats de les resolucions de l’Alcaldia 
incloses entre els núm. 2.109, de data 22/09/14, al núm. 2.343, de data 
23/10/2014 de l’exercici de 2014, dictades des de l’última sessió ordinària i que 
han estat a llur disposició. 
 
3. APROVACIÓ DELS ESTATUTS DE LA MANCOMUNITAT INTERMUNICIPAL 
BARRI DEL CRIST, ALDAIA-QUART DE POBLET. 
 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa de data 14 d’octubre de 2014, la part 
expositiva de la qual reproduïm com a antecedents de l’acord a continuació:  
 

ANTECEDENTS 
  

El Ple de la Mancomunitat, de data 10 d’abril de 2014, va aprovar el text dels nous 
Estatuts de la Mancomunitat per a adaptar-los a la Llei de Règim Local Valenciana i 
s’obri un període d'informació pública mitjançant inserció del corresponent anunci en 
el Butlletí Oficial de la Província número 111, de data 12 maig de 2014. 
 

I 
 
Durant aquest termini es van sol·licitar els informes preceptius següents: 
 
1r. Informe de la Diputació Provincial de València –sessió plenària de 15 de juliol de 
2014– en què s'acorda informar favorablement sobre la modificació dels Estatuts de 
la Mancomunitat Intermunicipal del Barri del Crist. 
 
2n. Informe emés per la Direcció General d'Administració Local, amb registre 
d'entrada en la Mancomunitat número 19, de data 17 de juny de 2014. Segueix 
l'informe de Secretaria, de data 15 de setembre, que es reprodueix a continuació 
seguint l'ordre d’exposició de l'informe autonòmic: 
 
« PRIMER. Sobre l'article 3r. Capacitat jurídica i competències. Apartats E) e I) dels Estatuts. 
 
L'administració autonòmica argumenta la necessitat formal d'adaptar aquests apartats al 
règim competencial de l'article 25 de la Llei 7/85 de 2 d'abril, segons l’última modificació que 
fa la Llei 27/13 de 27 de desembre.  
 
No hem d'oblidar l'article. 44 de la Llei Bàsica esmentada, perquè reconeix el dret dels 
municipis a associar-se amb d’altres en mancomunitats per a executar en comú obres i 
serveis de la seua competència. Voluntarietat i autonomia municipal per a formar aquest 
tipus d'associacions, amb reconeixement jurisprudencial des d'antic, com és, per exemple, la 
sentència del Tribunal Suprem de 23 d'octubre de 1989. En aquest sentit, també el Tribunal 
Suprem expressa aquesta idea en sentència d'1 de juny de 1988, en reconéixer que la 
competència per a aprovar la constitució i els estatuts d'una mancomunitat, és exclusivament 
dels plens dels ajuntaments que la integren; de la qual cosa s’ha d’inferir que el procediment 
conclou amb l'aprovació dels plens dels dos ajuntaments que  integren la Mancomunitat per 
majoria absoluta, sense perjudici de la ulterior publicació del text per part de l'administració 
autonòmica; i aquesta administració no pot condicionar l’aprovació dels estatuts a les 
opinions jurídiques abocades en l'informe de la Direcció General d'Administració Local, així 
ho expressa la sentència del Tribunal Suprem de 24 d'octubre de 1989. 
 



Si bé és cert que aquesta redacció existia amb anterioritat a la citada modificació del règim 
local. Per tant, segons l'argumentació seguida per la Direcció General d'Administració Local 
l'apartat E) de l'article 3r dels Estatuts quedarà amb la redacció següent: 
 
“Participar en la vigilància del compliment de l'escolaritat obligatòria i cooperar amb les 
administracions educatives corresponents en l'obtenció de solars necessaris per a construir 
nous centres docents. La conservació, manteniment i vigilància dels edificis de titularitat local 
destinats a centres públics d'educació infantil, educació primària o d’educació especial. Tot el 
que s'ha exposat en els termes que acorden els municipis integrats en la Mancomunitat i en 
l'àmbit territorial del Barri del Crist.” 
 
No obstant això, la Mancomunitat, en matèria educativa, desenvolupa una extensió 
competencial descrita en l'informe-memòria de secretària, l'elaboració del qual ha sigut 
possible gràcies a la col·laboració dels responsables de les diferents àrees i que adjunte a 
aquest informe. Recordem qui és l'administració per antonomàsia que ha de vetlar per la 
prestació dels serveis educatius i  desenvolupar les competències en matèria d'educació. 
 
No obstant això, hem de matisar aquest punt amb la Circular de 18 de juny de 2014 de la 
Direcció General d'Administració Local, en l'apartat que titula:  Especial Referència a les 
competències en matèria d'educació, sanitat, inspecció sanitària i serveis socials; diu pel que 
ací interessa: “ no s'observa cap obstacle al fet que els ajuntaments continuen exercint 
aquestes mentre que no es produïsca l'assumpció de la competència per la comunitat 
autònoma en els termes de la disposició addicional quinzena de la LRSAL. La quinzena 
titula: “Assumpció per les comunitats autònomes de les competències en matèria 
d’educació”. Queda, per tant, pendent de les normes que es dicten en desplegament de la 
disposició quinzena. 
 
En conclusió, es podran prestar les competències que s’estan prestant fins que es dicte la 
normativa corresponent. 
Pel que fa a l'apartat I) es proposa la redacció següent: 
 
Exercici d'activitats dirigides al desenvolupament de la persona humana, especialment 
durant els anys de formació de la personalitat, tendents al desenvolupament adequat i lliure 
de la personalitat i a la consecució d'un esperit crític. Sempre que no s'exercisquen aquestes 
activitats des d'altres àmbits competencials.  
 
Aquesta matèria també és una competència plena autonòmica, segons l'Estatut d’Autonomia 
de la Comunitat, que exerceix la Mancomunitat davant d'una sèrie de necessitats derivades 
de la realitat diària existent al Barri del Crist. 
 
Finalment, apuntar la necessitat de continuar desplegant i ampliant aquestes dos 
competències, a més d'oferir a la població aquestes activitats en un barri de d’acció 
preferent, dissipant-ne la degradació socioeconòmica. Tot això s’exposa en l'informe-
memòria al·ludit emés per aquesta secretaria general amb data de 23 de juny de 2014 a 
petició expressa de l'Excel·lentíssima Diputació de València. S'hi adjunta com a Annex I. 
 
Per tant, es tenen en compte les argumentacions de la Direcció General de Administració 
Local i els apartats queden segons la redacció assenyalada en cursiva i negreta ‘ut supra'.  
 
SEGON. Article 5. Ple de la Mancomunitat. Es proposa, en l'informe de la Direcció General, 
la supressió de l'article 5.2 per il·legalitat de la figura i la de l'apartat 6é. 
 
Pel que fa a l'article 11, la direcció general afig que no queda clar si la seua intervenció o 
presència es tindrà en compte per a sol·licitar la celebració de sessions extraordinàries del 
ple o constituir els plens o si podran formar part de la Junta de Govern Local, de les 
comissions informatives o de la Junta Consultiva. Conclou, pel que fa als vocals ‘especials’, 
que no hi ha més remei  que proclamar-ne la il·legalitat. 



 
En aquest aspecte, hem de tornar a reiterar, com s'ha fet fins a la saturació per aquesta 
secretaria, el problema existent de funcionament de la Mancomunitat d’acord amb la Llei 
Valenciana de Règim Local, Llei 8/2010, de 23 de juny, on s’encotilla les mancomunitats de 
forma excessiva en imposar el sistema de vot ponderat, clarament lesiu per a l'autonomia 
local, si ho comparem amb la legislació local anterior a aquesta norma autonòmica; amb el 
nou sistema de votació es posa a la Mancomunitat davant d'un verdader dilema; és la Llei 
mateixa que crea aquest oxímoron organitzacional en la nostra Mancomunitat; per tant, no 
s’ha de parlar d’il·legalitat, sinó de buit legal que, no únicament és que  es puga  resoldre, 
sinó que s’ha de fer amb la norma estatutària, legitimant per aquest mitjà els vocals amb veu 
i sense vot. 
 
La celebració d'una sessió extraordinària, constitució i votació en el ple es troba regulada en 
la legislació de règim local i no és objecte dels Estatuts, només la poden sol·licitar les dues 
alcaldesses i tampoc no tindrà en el ple cap incidència pel que fa al quòrum de dret ni 
tampoc a la votació; açò és evident en les sessions celebrades per aplicació directa de la Llei 
Valenciana de Règim Local. Dir que no s'aclareixen les raons, fa albirar la falta de solidesa i 
de visió de l'argumentació. En primer terme, perquè els vocals amb veu i sense vot pretenen 
donar cabuda als vocals que hi havien en els Estatuts anteriors, a més el seu nomenament 
es fa per decisió dels seus plens i entre membres de les corporacions respectives, qüestió 
que no es prohibeix en la Llei de Règim Local actual. En segon terme, suposen una 
manifestació d'una millor transparència, participació i de la pròpia autonomia organitzativa 
reconeguda als municipis, sense perjudici que quede fora de tot dubte que la sobirania 
popular que es manifesta a través dels representants electes, recau únicament en les dues 
alcaldesses a través del sistema de vot ponderat o dels seus dos vocals substituts 
respectius. Finalment, aquesta secretaria té greus dubtes a l’hora de poder formar la junta de 
govern i les comissions informatives a la llum de  la normativa estatal i valenciana de règim 
local; no únicament pel nombre mínim de membres exigit per a formar òrgans col·legiats, 
sinó perquè a més la resta d'òrgans col·legiats serien una fidel i exacta reproducció del ple i 
açò no ho permet el nostre sistema legal i jurisprudencial. La diferència entre el vocal del 
97.3 , en relació amb els altres vocals, és evident, ja que aquell substitueix l'alcalde respectiu 
com a membre en el ple i pot exercir el vot ponderat en el ple, mentre els altres vocals que 
creen els estatuts no tenen aquesta facultat. Per tant, aquesta secretaria entén que cal 
desestimar de ple el punt referit a l'article 5é dels Estatuts i mantindre la redacció tant de 
l’article 5  com de l'11, 12, 13 i 14. 
 
A tall de conclusió, envaeix la proposta d'il·legalitat que formula la Generalitat, la potestat 
d'autoorganització dels ajuntaments davant d'una situació de buit legal creada per la norma 
autonòmica. De tot això cal deduir que aquesta secretaria proposa la desestimació plena de 
l’argumentació que fa la direcció general i mantenir la redacció dels articles afectats. 
 
TERCER. Articles 7 i 10. Competències del ple i del president. 
 
Es proposa el manteniment de la redacció, atés el paral·lelisme orgànic entre el president i el 
ple de l'Ajuntament i de la Mancomunitat respectivament. Lògicament, les atribucions del 
president, que són les atribuïdes a l'alcalde, se cenyiran a les competències i als fins de la 
Mancomunitat. 
 
Així doncs, és reiteratiu que els Estatuts arrepleguen les competències del president i del ple 
de la Mancomunitat per tal com són una reproducció de les de l'alcalde i les del ple d'un 
ajuntament, referides, això sí a l'àmbit de la seua activitat. És, a més a més, molt més pràctic 
davant les eventuals modificacions legislatives referides a les atribucions d'aquests òrgans. A 
més les atribucions dels òrgans estan fixades legalment per la legislació sectorial i de règim 
local.  
 
La regla té l’origen en el mateix article 140 del RD 2568/1986, de 26 de novembre que 
disposa: 



“Regla tercera. Les comissions gestores o juntes de les mancomunitats (actual ple) exerciran 
les atribucions i ajustaran el seu funcionament a les normes d’aquest reglament referents al 
ple de l'Ajuntament. 
Regla quarta. Les funcions del president i vicepresident es regiran pel que disposa aquest 
reglament per als alcaldes i tinents d'alcalde.” 
 
El règim de les majories absolutes es troba recollit en la Llei; tot i que es considera 
convenient la menció a la separació voluntària unilateral que es tracta en el punt cinqué.  
 
QUART. Article 22. Modificació dels Estatuts 
 
Es proposa tindre en compte i incloure-hi, segons la  proposta de l'informe autonòmic, una 
disposició addicional. 
 
CINQUÉ. Article 23. Dissolució de la Mancomunitat.  
 
Es té en compte i es proposa afegir un apartat, amb la redacció següent: 
 
d) Separació voluntària unilateral d'algun dels seus membres, mitjançant un acord adoptat 
per majoria absoluta del ple de l'Ajuntament que prenga aquesta decisió. 
 
SISÉ. Article. 24. Procediment de dissolució. 
 
Es proposa tindre en compte aquesta proposta de la Direcció General de Règim Local  que 
queda redactat com segueix, article 24.1 apartat a):  
 
Acord del ple de la Mancomunitat adoptat per majoria absoluta del nombre legal dels seus 
membres. 
 
Finalment es proposa, amb caràcter d’aclariment, la introducció d'una disposició addicional 
amb el tenor següent: 
 
Disposició addicional  
 
Els acords del ple de la Mancomunitat que calga adoptar per majoria absoluta del nombre 
legal dels seus membres, s'entendran aprovats quan hi haja unanimitat. 
Això és a causa del sistema de votació ponderada implantat en els plens de les 
Mancomunitats per la Llei 8/2010, de 23 de juny, sobre Règim Local Valencià, ja que la 
Mancomunitat està integrada per dos municipis amb el mateix nombre de vots en l'òrgan 
plenari. 

II 
 
Igualment, durant el termini d'informació pública s'hi han presentat al·legacions  per 
part de la Comunitat de Veïns i d'Esquerra Unida. Les al·legacions que s’han posat 
de manifest es consideren lògiques i positives, tot i que majoritàriament són objecte 
de la seua incorporació a la reglamentació orgànica que es dicte en el si de la 
Mancomunitat i que es tindran en compte en el moment procedimental esmentat. Els 
Estatuts són la norma institucional bàsica de la Mancomunitat i n’han de regular els 
aspectes bàsics i no els derivats, ja que aquests últims han de ser objecte de la 
potestat reglamentària de la mateixa Mancomunitat. 
 
Reproduïm l'informe de secretaria: 
 



«Primer. AL·LEGACIONS DE LA COMUNITAT DE VEÏNS. Registre d'entrada de la 
Mancomunitat núm. 14/2014, de 5 de juny de 2014. Les propostes afecten els articles 
següents: 
 
a) En relació amb l’article. 3.2 es proposa una nova redacció del precepte amb el tenor 
següent: “Els serveis, prestacions i programes que es deriven de les competències seran 
d’aplicació comuna, en contingut i procediment, a tot l'àmbit territorial del Barri del Crist amb 
independència del lloc de residència dels seus ciutadans” 
 
No és procedent tindre-la en compte perquè aquesta es deriva dels mateixos Estatuts, seria 
redundant i una obvietat. 
 
b) En relació amb l’article. 5, se’n proposa la modificació amb el tenor següent: “A més a 
més, caldrà nomenar quatre vocals més de cada ajuntament, designats pels plens 
respectius, si és possible residents al Barri del Crist i en els quals estiguen representats tots 
els grups polítics amb representació municipal” 
 
La petició ja es troba incorporada, ja que amb el text proposat hi haurà quatre vocals per 
municipi. S'utilitza la fórmula oberta en la redacció dels estatuts per a permetre més 
flexibilitat als plens. La idea subjacent en els Estatuts no és una altra que un excés de rigor 
podria produir dificultats en la designació. Cal pensar que podria donar-se el cas que no es 
pogueren designar o que el nombre de grups polítics excedira del nombre de vocals. La 
redacció proposada arreplega la mateixa idea que l'existent i aquesta proporciona major 
flexibilitat. 
 
c) Article 5.6. Advoca per la gestió compartida, però es contradiu amb la idea que exposa a 
continuació, perquè es divideix la gestió entre les dues alcaldesses i cada alcaldessa podrà 
delegar totalment o parcialment, almenys, una àrea en cada un dels vocals del seu respectiu 
Ajuntament. 
 
Seria una bona opció per al cas que no hi haja enteniment polític, però nefasta per a la 
gestió de la Mancomunitat, perquè llavors quin sentit té la Mancomunitat? Cap, ni jurídica ni 
etimològicament. El supòsit és erroni perquè confon l'organització municipal (alcalde) amb la 
mancomunada. La qüestió queda resolta amb la redacció actual; ja que la Mancomunitat és 
una nova organització creada, i no té lògica mantindre la separació municipal que se supera, 
precisament, mitjançant aquesta manera d'organització comuna  als municipis; perquè en 
cas contrari no té sentit la institució mancomunada.  
 
d) Article 8.2. Aquesta al·legació es troba resolta, com diria el Tribunal Suprem, per: ‘la força 
normativa de la facticitat’ i no tan sols per açò sinó perquè està prevista en els Estatuts. El 
torn rotatori es fa des de l'origen de la Mancomunitat i sempre s'ha acceptat i respectat pels 
dos municipis, simplement el que es fa és continuar com s'ha fet fins ara. 
 
e) Article 11.2 i 11.4. Referides a qüestions de sessions, aquestes al·legacions s’hi 
arrepleguen ja en el règim de l'article 11 i també previstes en la mateixa llei de règim local. 
Resultaria reiteratiu regular el que ja s’ha regulat. En qualsevol cas, es recullen de manera 
expressa en el Reglament d'organització i funcionament de les entitats locals, aplicable a les 
mancomunitats, en tot cas com a dret supletori de manera molt més exacta. 
 
f) Article 14: És una obvietat, per les mateixes característiques de l'òrgan, a més a més 
quedaria arreplegat en la disposició transitòria que es proposa, com es va explicar en la 
introducció. 
 
g) En relació amb l’article 4.3 i 15 no hi ha inconvenient a canviar l'expressió, però es tracta 
d'una qüestió de discrecionalitat política plenament justificable: ‘Es crearà/an’ en compte de 
‘podrà/an crear-se”. 
 



h) Sobre l'article 19. Els pressuposts participatius són una facultat discrecional de la 
corporació, ja que la llei estableix clarament la formació, tramitació i aprovació del 
pressupost, a pesar que es puga valorar com una cosa molt positiva no pot ser objecte de la 
norma estatutària. Quant a la participació hi ha una profusa normativa en matèria de 
participació que seria directament aplicable. (Llei 19/2013, de 9 de desembre, sobre 
transparència, accés a la informació i bon govern). 
L'addició del nou article 19.2, el règim economicofinancer de la Mancomunitat estarà 
determinat per una aportació semblant de cada municipi i aquesta serà proporcional a la 
mitjana invertida en cada hisenda local. Seria ben complex, ja que resultaria difícil mesurar 
aquest paràmetre perquè els municipis tenen pressuposts i poblacions diferents, raó per la 
qual podria produir greuges comparatius entre la població resident del Barri del Crist segons 
siga d'un municipi o d'un altre. Si hi afegim la inversió per habitant en cada municipi, podrien 
donar-se casos absurds, ja que s'introduiria la variable de padró de habitants i despesa 
municipal per habitant, juntament amb les ja esmentades. No obstant això, seran els òrgans 
polítics els que en determinen o no la incorporació. D’altra banda, la regulació al respecte 
d'això en els estatuts és suficient i adequada, en els articles 18, 19 i 20. En aquest punt, se 
segueixen els Estatuts anteriors. 
 
Segon. AL·LEGACIONS D'ESQUERRA UNIDA (EUPV). Registre d'entrada de la 
Mancomunitat núm. 12/2014, de 30 de maig de 2014. Se segueix l'ordre de propostes, que 
en l'escrit es denominen esmenes *(E= ESMENA). 
 
 
a) E-1.Sobre la necessitat d’afegir en l'article. 3.2 els serveis de policia de barri, neteja viària i 
registre general. Només dir que el registre general existeix per atribució directa de la Llei 
30/92, de 26 de novembre. La policia de barri és una competència municipal que s'exerceix 
actualment a través d'un Conveni intermunicipal per mitjà de patrulles mixtes. La neteja viària 
s'exerceix de forma independent per cada municipi en el seu terme municipal. 
 
b) E.2. Sobre la supressió de la fórmula de l'últim paràgraf de l'article. 3.2. que estableix que 
les competències s'exerciran en els termes que establisca la legislació sectorial i de règim 
local. No és possible ja que aquesta fórmula arreplega el sistema de fonts del dret en matèria 
de règim local, el marc de l'autonomia local i la mateixa  organització territorial de l'Estat. 
 
c) E-3.Aquesta al·legació és idèntica a la de la Comunitat de Veïns tractada en l'apartat a) 
per això allí ens remetem. 
 
d) E-4.Sol·licita afegir dins de l'article 4.1 el Consell Social. No es pot alterar el règim orgànic 
legal i per això no s’ha de tindre en compte.  
 
e) E-5. Quant a la junta consultiva i al consell local, la qüestió del terme: ‘podran’ o ‘es 
crearan’, l’han de decidir els òrgans polítics segons la seua discrecionalitat. No hi ha 
inconvenient a canviar en el 4.3, com succeeix en el 15, l'expressió proposada i que 
establisca ‘es crearan’ en compte de ‘podran crear-se’. 
 
f) E-6. Es nomenaran tants vocals com partits polítics hagen obtingut representació en els 
respectius ajuntaments. Aquesta qüestió es troba resolta en els Estatuts i es va exposar de 
forma semblant en l'apartat b de les al·legacions de la Comunitat de Veïns. Entenc que es 
refereix a grups polítics i, per tant, la idea ja es troba recollida en els Estatuts. 
 
g) E-7. Em remet a l'apartat c) de les al·legacions de la Comunitat de Veïns perquè és 
idèntica. 
 
h) E-8. Em remet a l'apartat e) de les al·legacions de la Comunitat de Veïns per identitat. 
 
i) E-9. Qüestió de discrecionalitat política, com es va tractar en l'apartat g) de les al·legacions 
anteriors. 



 
j) E-10. Aquesta matèria és pròpia de reglamentació orgànica raó per la qual es tindrà en 
compte en l'elaboració de l'esmentada norma. Aquesta matèria es tractarà en el respectiu 
reglament orgànic. 
 
k) E-11 i 12.Referida a l'article 19. Ens remetem a l'apartat h) de les al·legacions anteriors 
per la seua similitud. 
 
l) E-13. No podem suprimir l'apartat c) de l'article. 23 que estableix com a causa de 
dissolució que els serveis es duguen a terme per l'Estat, Comunitat o per la Diputació. 
Arreplega la distribució constitucional de competències. Cal pensar que si les competències 
de la Mancomunitat s'assumiren per les diputacions, suposaria lògicament la seua dissolució. 
 
Conclusions 
 
No obstant això es proposa, a fi de regular diversos aspectes que plantegen i que serien 
objecte de reglament orgànic, el següent:  
 
Disposició transitòria: “S'aprovarà, després de la publicació dels Estatuts en el DOCV, un 
reglament orgànic que desplegue els aspectes d’organització i de funcionament de la 
Mancomunitat. En qualsevol cas, es donarà audiència a les associacions de veïns”.» 
 
 

ACORD 
 

Vists els antecedents que s’hi han exposat, l’Ajuntament en Ple, amb el vot favorable 
del PSOE (10) i del PP (8), l’abstenció de Compromís (1) i del regidor no adscrit, I. 
Valiente (1), que representa en tot cas la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de l’Ajuntament en Ple, acorda:  
 
Primer. Quant a les al·legacions que ha formulat la Direcció General d’Administració 
Local, s’adopten els acords següents: 
 
1. Considerar la proposta formulada; en conseqüència, l’apartat E) de l’article 3r dels 
Estatuts queda redactat com segueix: 
 
“Participar en la vigilància del compliment de l’escolaritat obligatòria i cooperar amb 
les administracions educatives corresponents en l’obtenció de solars necessaris per 
a la construcció de nous centres docents. La conservació, el manteniment i la 
vigilància dels edifics de titularitat local destinats a centres públics d’educació 
infantil, educació primària o d’educació especial. Tot això en els termes que acorden 
els municipis integrats en la Mancomunitat i en l’àmbit territorial del Barri del Crist”. 
 
2. Considerar la proposta formulada; en conseqüència l’apartat I), de l’article 3, 
queda redactat com segueix: 
 
Exercici d'activitats dirigides al desenvolupament de la persona humana, 
especialment durant els anys de formació de la personalitat, tendents al 
desenvolupament adequat i lliure de la personalitat i a la consecució d'un esperit 
crític. Sempre que no s'exercisquen aquestes activitats des d'altres àmbits 
competencials.  
 
3. Desestimar la proposta de la Direcció General d’Administració Local, de supressió 
de l’article 5.2 i 5.6, basant l’argumentació en la il·legalitat de la figura. És per això 



que s’acorda mantenir la redacció dels apartats descrits en exercici de l’autonomia 
local constitucionalment garantida perquè el requeriment de la Direcció General 
envaeix la potestat d’autoorganització dels ajuntaments, davant una situació de buit 
legal creada per la norma autonòmica de règim local. 
 
4. Desestimar la proposta de la Direcció General d’Administració Local i mantindre la 
redacció dels articles 7 i 10 sobre competències del ple i del president. 
 
5. Considerar la proposta de la Direcció General d’Administració Local sobre l’article 
22.3 i, en conseqüència, acordar d’incloure la disposició addicional aclaratòria, amb 
el tenor següent: 
 
Disposició addicional. 
Els acords del Ple de la Mancomunitat que calga adoptar per majoria absoluta del 
nombre legal dels seus membres, es consideraran aprovats quan hi haja unanimitat. 
Atés el sistema de votació ponderada implantat en els plens de la Mancomunitat per 
la Llei 8/2010, de 23 de juny, sobre Règim Local Valencià, ja que la Mancomunitat 
està integrada per dos municipis amb el mateix nombre de vots en l’òrgan plenari. 
 
6. Considerar plenament la proposta de la Direcció General d’Administració Local i 
afegir un apartat a l’article 23. Disolució de la Mancomunitat, que queda redactat 
així:  
d) Separació voluntària unilateral d’alguns dels seus membres, mitjançant un acord 
adoptat per majoria absoluta del Ple de l’Ajuntament que prenga aquesta decisió. En 
aquest cas no seran necessaris els tràmits prevists en l’apartat 1. lletres d) i e) de 
l’article següent; en la resta se seguirà la tramitació general.  
 
7. Considerar la proposta de la Direcció General d’Administració Local; l’article 24 
queda redactat com segueix: 
 
Acord del Ple de la Mancomunitat adoptat per majoria absoluta del nombre legal 
dels seus membres. 
 
Segon. Pel que fa a les al·legacions presentades per la Comunitat de Veïns i EUPV, 
s’acorda: 
 
1. Sobre els articles 4.3 i 15, s’acorda modificar les expressions en els termes 
següents: 
On diu: “podrà/an crear-se”, cal dir: “Es crearà/an”. 
 
2. Afegir una disposició transitòria: 
“S’aprovarà, després de la publicació dels Estatuts en el DOCV, un reglament 
orgànic que desplegue els aspectes d’organització i de funcionament de la 
Mancomunitat. En tot cas es donarà audiència a les associacions de veïns”. 
 
Tercer. Aprovar els estatuts amb el text que es reprodueix íntegrament a 
continuació: 
 
Estatuts de la Mancomunitat Intermunicipal Barri del Crist, Aldaia-Quart de 
Poblet (València) 
 
Article 1. Municipis que integren la Mancomunitat  



 
Els municipis d'Aldaia i Quart de Poblet, els dos de la província de València, es 
constitueixen, de conformitat amb la legislació vigent, en mancomunitat 
intermunicipal voluntària, per a l'execució en comú d'obres i serveis de la seua 
competència a l'àmbit del Barri del Crist.  
 
Article 2. Denominació i seu 
 
La mancomunitat es denominarà Mancomunitat Intermunicipal Barri del Crist Aldaia-
Quart de Poblet. Té la seu al Barri del Crist, al carrer del Santíssim Crist, número 66 
(46960- Aldaia). 
 
Article 3. Capacitat jurídica i competències 
 
1. La Mancomunitat es constitueix com a ens local amb personalitat jurídica i 
capacitat d'obrar plena i independent per al desplegament de les seues 
competències i exercirà totes les potestats que li siguen conferides per la legislació 
vigent. 
 
2. La Mancomunitat té competències per a la prestació de serveis i execució d'obres 
que siguen necessàries per a la consecució dels fins següents: 
 
A) Protecció de la salubritat pública. 
B) Abastiment domiciliari d'aigua potable. 
C) Enllumenat públic. 
D) Pavimentació, senyalització i manteniment de vies públiques. 
E) Participar en la vigilància del compliment de l'escolaritat obligatòria i cooperar 
amb les administracions educatives corresponents en l'obtenció de solars 
necessaris per a construir nous centres docents. La conservació, manteniment i 
vigilància dels edificis de titularitat local destinats a centres públics d'educació 
infantil, educació primària o d'educació especial. Tot el que s'ha exposat en els 
termes que acorden els municipis integrats en la Mancomunitat i en l'àmbit territorial 
del Barri del Crist. 
F) Avaluació i informació de situacions de necessitat social i atenció immediata a les 
persones en situació de risc o exclusió social. 
G) Serveis culturals: Biblioteca pública i promoció de la cultura. 
H) Serveis esportius, instal·lacions esportives d'ús públic i ocupació del temps lliure. 
I) Exercici d'activitats dirigides al desenvolupament de la persona humana, 
especialment durant els anys de formació de la personalitat, tendents al 
desenvolupament adequat i lliure de la personalitat i a la consecució d'un esperit 
crític. Sempre que no s'exercisquen aquestes activitats des d'altres àmbits 
competencials.  
J) Mercats. 
 
Les competències anteriors s'exerciran en els termes que s'atribueixen als municipis 
en la legislació sectorial i de règim local. 
 
Article 4. Òrgans de la Mancomunitat 
 
4.1 Són òrgans de govern i administració de la Mancomunitat: 
 
El ple 



El president i el vicepresident 
La Junta de Govern 
 
4.2 Són òrgans consultius: 
Les comissions informatives 
 
4.3 Es crearan òrgans de caràcter participatiu com la Junta Consultiva i el Consell 
Social. 
 
Article 5.  El ple de la Mancomunitat 
 
1 El ple de la Mancomunitat estarà integrat per quatre vocals: els alcaldes o 
alcaldesses d'ambdós ajuntaments i els vocals de l'article 97.3 de la Llei Valenciana 
8/2010, de 23 de juny, designats pels plens corporatius mitjançant un acord adoptat 
per majoria absoluta del número legal dels seus membres.  
2. Es nomenaran tres vocals més per cada ajuntament, amb veu però sense vot, 
designats pels respectius plens, si és possible, residents al Barri del Crist; es 
procurarà que estiguen representats tots els grups polítics. 
3. Tots els vocals tindran la condició de regidors del respectiu ajuntament designats 
pel ple municipal. 
4. El mandat de vocals coincideix amb el de les respectives corporacions. 
5. Els vocals del ple de la Mancomunitat perdran aquesta condició quan perden la 
condició de regidor, o així ho acorde el ple de l'ajuntament representat. 
6. El president podrà delegar en els vocals la gestió d'àrees, assumptes o projectes 
d'acció mancomunada. Aquestes delegacions no implicaran facultats resolutòries. 
 
Article 6. Designació de representants i terminis 
 
1. Després de la celebració d'eleccions locals, la sessió constitutiva de la 
Mancomunitat se celebrarà dins dels trenta dies hàbils següents a la comunicació de 
la designació de vocals pels dos ajuntaments integrats en la Mancomunitat. 
 
2. Fins a la data de constitució del nou ple, actuarà en funcions l'anterior i el seu 
president. 
 
3. Durant el període a què es refereix el paràgraf segon, només es podrà dur a 
terme la gestió ordinària de la Mancomunitat, sense que en cap cas es puguen 
adoptar acords que requerisquen la majoria absoluta del nombre legal de membres 
del ple. 
 
Article 7. Competències i atribucions del ple  
 
El ple de la Mancomunitat, en l'àmbit de les seues competències, exercirà les 
atribucions que la legislació de règim local i sectorial atribuïsca a l'Ajuntament en 
ple. 
 
Article 8. Nomenament del president 
 
1. El president de la Mancomunitat serà designat en el ple de constitució de la 
Mancomunitat seguint el torn rotatori establit entre els alcaldes dels municipis que 
integren la Mancomunitat. 
 



2. La presidència coincidirà amb el mandat electoral municipal.  
 
Article 9. Vicepresident. 
 
Serà vicepresident l'alcalde a qui no li corresponga la presidència. Substituirà el 
president en cas d’absència, vacant o malaltia. D'aquest nomenament se’n donarà 
compte al ple en la primera sessió que celebre. El vicepresident formarà part de la 
Junta de Govern. 
 
Article 10. Competències i atribucions del president. 
 
Correspon al president de la Mancomunitat les atribucions que la legislació de règim 
local i sectorial atorgue als alcaldes. 
 
Article 11. Règim de sessions del ple. 
 
1. El ple funciona en règim de sessions ordinàries, extraordinàries i extraordinàries i  
urgents. 
2. El ple celebra sessió ordinària, com a mínim, una vegada cada dos mesos. El ple 
fixarà en la sessió organitzativa el calendari de sessions ordinàries, els dies i les 
hores de la seua celebració. 
3. Es regirà, quant a règim d'organització i funcionament, per allò que s'ha establit 
per a l'Ajuntament en ple. 
 
Article 12.  Junta de Govern Local. 
La Junta de govern local s'integra pel president, vicepresident i un nombre de vocals 
no superior al terç de vocals designats pel president. 
 
Article 13. Comissions informatives.  
Per acord del ple es crearan comissions informatives per a estudi, informe o 
consulta d'assumptes que hagen de ser sotmesos a decisió d'aquell. La creació, 
composició i funcionament de les comissions informatives s'acordarà en la sessió 
extraordinària de caràcter organitzativa que té lloc després de la constitució de la 
Mancomunitat.  
 
Article 14. La Junta Consultiva.  
Es configura com a òrgan de participació de la comunitat local amb funcions de 
participació i deliberació; s'integrarà pels membres del ple i pels representants de les  
associacions veïnals radicades al territori. La seua organització, funcionament i 
funcions es regularan a través del corresponent reglament orgànic. 
 
Article15. Consell Social. 
Es crearà un consell social integrat per representants d'organitzacions ciutadanes 
més representatives dels sectors econòmics, socials, culturals i mediambientals. La 
seua organització, funcionament i funcions es regularan a través del corresponent 
reglament orgànic. 
 
Article 16.  Recursos financers. 
La hisenda de la Mancomunitat es nodreix dels recursos prevists en la legislació de 
règim local i, en tot cas, de les aportacions provinents dels pressuposts dels 
respectius ajuntaments que la integren que seran a parts iguals. 
 



Article 17. Personal propi. 
La Mancomunitat té personal propi integrat en la seua plantilla i relació de llocs de 
treball.  
Sense perjudici d’això anterior els ajuntaments podran atribuir al seu personal propi 
funcions o tasques en benefici de la Mancomunitat, o adscriure’l temporalment per al 
desenvolupament de feines a favor d’aquesta. 
 
Article 18. Característiques de les aportacions. 
Les aportacions dels municipis a la Mancomunitat tenen la consideració de 
pagaments obligatoris i preferents per a les entitats mancomunades. 
Els dos municipis (Aldaia i Quart de Poblet) contribueixen a la Mancomunitat per 
parts iguals. 
 
Article 19.  Pressupost. 
La Mancomunitat aprovarà anualment un pressupost de conformitat amb el que 
disposa la legislació d'hisendes locals.  
 
Article 20. Patrimoni. 
1. El patrimoni de la Mancomunitat estarà integrat per qualsevol classe de béns, 
drets i accions que legítimament adquirisquen. A aquest efecte caldrà formar un 
inventari de conformitat amb el que disposen les disposicions vigents en la matèria. 
 
2. La participació de cada entitat mancomunada en aquest patrimoni s'estableix  en 
el 50% a favor de cada municipi. 
 
Article 21. Duració. 
La Mancomunitat es constitueix per temps indefinit. 
 
Article 22. Modificació d'Estatuts. 
 
1. La modificació dels Estatuts de la Mancomunitat podrà tindre caràcter constitutiu o 
no constitutiu. 
 
2. La modificació constitutiva dels estatuts s'ajustarà al procediment previst en la 
legislació aplicable per a la creació de les mancomunitats i es referirà exclusivament 
als aspectes següents: 
 
a) Objecte. Competències i potestats. 
b) Òrgans de govern i sistema de representació dels municipis en aquests. 
c) Règim economicofinancer i criteris per a determinar les aportacions dels 
municipis. 
d) Dissolució de la Mancomunitat. 
 
3. Les altres modificacions estatutàries tindran caràcter no constitutiu i requeriran 
l'aprovació pel ple de la Mancomunitat i la ratificació pels dos plens municipals. Tots 
els acords esmentats s'adoptaran per majoria absoluta del nombre legal dels seus 
membres. 
 
Article 23. Dissolució de la Mancomunitat. 
La Mancomunitat es dissoldrà per alguna de les causes següents: 
a) Per desaparició del fi o fins per als quals va ser creada. 



b)Quan així ho acorde el ple de la Mancomunitat i els ajuntaments mancomunats 
amb el vot favorable de la majoria absoluta legal dels seus membres. 
c) Perquè la prestació dels serveis objecte d’aquesta es duu a terme per l'Estat, la 
Comunitat Autònoma o Diputació provincial. 
d) Separació voluntària unilateral d'algun dels seus membres, mitjançant un acord 
adoptat per majoria absoluta del ple de l'Ajuntament que prenga aquesta decisió. En 
aquest cas no seran necessaris els tràmits prevists en l'apartat 1. lletres d) i e) de 
l’article següent; en la resta se seguirà la tramitació general. 
 
Article 24. Procediment de dissolució 
1. El procediment de dissolució de la Mancomunitat requerirà: 
a) Acord del ple de la Mancomunitat adoptat per majoria absoluta del nombre legal 
dels seus membres. 
b) Informació pública durant 1 mes en tots els ajuntaments mancomunats. 
c) Informes de la diputació provincial i de l'òrgan competent de la comunitat 
autònoma en matèria de règim local. 
d) Aprovació dels plens municipals per majoria absoluta. 
e) Aprovació per majoria absoluta de la Mancomunitat de la proposta efectuada per 
la comissió liquidadora. 
f) Remissió a l'òrgan competent de la Generalitat que publicarà la dissolució en el 
Diari Oficial de la Comunitat Valenciana i donarà de baixa la Mancomunitat en el 
registre d'entitats locals de la Comunitat Valenciana. 
 
2. Després d’aprovar la dissolució de la Mancomunitat per part dels plens municipals 
i abans de la seua remissió a la Generalitat, s'haurà d'haver creat una comissió 
liquidadora formada, almenys, pel president de la Mancomunitat i dos vocals. En 
aquesta s'integraran per a complir les seues funcions assessores el secretari i 
també l'interventor, si n’hi ha. Podrà igualment convocar, a les seues reunions, a 
experts determinats, només a l’efecte d’escoltar-ne l’opinió o de preparar informes o 
dictàmens en temes concrets de la seua especialitat. 
 
3. La comissió, en termes no superior a tres mesos, farà un inventari de béns, 
serveis i drets de la Mancomunitat; xifrarà els seus recursos, càrregues i dèbits, i 
relacionarà el seu personal. Més tard proposarà al ple de l'entitat l'oportuna 
distribució o integració d’aquests en els ajuntaments mancomunats, tenint en 
compte les mateixes dades que hagen servit per a la formació del patrimoni. 
 
4. La proposta, per a ser aprovada vàlidament, requerirà el vot favorable de la 
majoria absoluta dels membres del ple de l'entitat.  
 
Disposició addicional  
Els acords del ple de la Mancomunitat que s’hagen d'adoptar per majoria absoluta 
del nombre legal dels seus membres, es consideraran aprovats quan hi haja 
unanimitat. Atés el sistema de votació ponderada implantat en els plens de les 
mancomunitats per la Llei 8/2010, de 23 de juny, sobre Règim Local Valencià, ja que 
la Mancomunitat està integrada per dos municipis amb el mateix nombre de vots en 
l'òrgan plenari. 
 
Disposició transitòria: “S'aprovarà, després de la publicació dels Estatuts en el 
DOCV, un reglament orgànic que desenvolupe els aspectes organitzatius i de 
funcionament de la Mancomunitat. En tot cas es donarà audiència a les 
associacions de veïns.” 



 
Disposició derogatòria 
Queden derogats expressament els estatuts anteriors. 
 
Disposició final 
En el cas que s'opte per cobrir els llocs reservats a habilitats nacionals, mitjançant 
acumulació, la Mancomunitat podrà sol·licitar-la a favor de funcionaris amb aquesta 
habilitació que presten els seus serveis en els ajuntaments d'Aldaia i Quart de 
Poblet. 
 
Debat 

SR. Torres (Compromís) 
 
Nosaltres no anem a fer cap intervenciò … Gràcies … 
 
Sr. Valiente (No adscrito) 
 
Han pasado cuatro años desde la aprobación la Ley 8/2010,  que derogaba 

parcialmente los Estatutos y  urgía la necesidad y la obligaciónd e la 
adaptación.  

 
Reiterada ha sido mi petición  en plenos de la Mancomunidad del Barrio 

del Cristo; escritos de solicitud dirigidos a Presidencia y Vice Presidencia y 
aprobado en este Pleno  de una propuesta de borrador inicialmente que recogía la 
participación  vecinal del ámbito territorial  del Barrio del Cristo. 

 
La Presidenta de la Mancomunidad ha dilatado el proceso hasta 

prácticamente el final de la legislatura, mostrando un interés escaso y 
partidista, negando  el pan y la sal con actitudes dictatoriales y chulescas 
impropias de la democracia y  del buen entendimiento, incumpliendo hasta el 
límite extremo su obligación urgente, para mejorar el marco jurídico que organice 
la participación democrática ajustada plenamente al marco jurídico y legislativo 
actual, conservando y profundizando en el espíritu fundacional de la Mancomunidad 
del Barrio, mejorar la calidad de los servicios del Barrio y atender de forma 
exquisita a los vecinos. 

 
Hoy, tras una ristra de informes y contra informes de las distintas 

administraciones públicas, se presentan unos estatutos para su aprobación con 
rebajas competenciales y de participación activa  con respecto a la anterior, 
fruto de una legislación retrógrada propia del PP, tanto a nivel autonómico como 
estatal, … pasividad … desinterés … y reticencia de aprobación ha sido la 
constante de Carmen Jávega, Alcadesa de Aldaia actualmente, a la que le ha 
costado a regañadientes aceptar la recomendación de todos los actores implicados, 
tanto públicos como privados, provocando con su actitud inseguridades en la 
Administración y gestión de la Mancomunidad, en esta  legislatura, y aún más, … 
alarmas fundadas para todos los vecinos del barrio del Cristo, y partícipes 
desesperados para llevar a buen término la modificación estatutaria y urgente 
deseada  democrática y participativa en su grado máximo. 

 
Ha sido un clamor popular e institucional constantes la petición de 

modificaciones de estatutos, que deseo nombrar en este pleno de forma expresa … 
Pleno de la Mancomunidad … asociaciones del Barrio del Cristo … consellería de la 
Presidencia … Secretaría de la Mancomuniadd y yo mismo … EU de Quart  y Aldaia, 
EU del Barrio del Cristo … Carmen Martínez … Alcaldesa de Quart y Vice Presidenta 
de la Mancomunidad … Dirección General de la Administración Local, por lo tanto 
fácilmente se deduce por urgente y necesario al aprobación de los Estatutos para 
contar con el marco de juego democrático necesario de las propuestas presentadas  
en este Pleno, para tranquilizar, aparentemente,  a los vecinos del Barrio del 
Cristo. 

 
Pero como se deduce de mis referencias anteriores no puede dar un sí a 

estos Estatutos, aunque tengo la espereza, y por ello trabajaré,  para que en el 
futuro próximo podremos mejorarlos en todos los aspectos  competenciales, 
administrativos, organizativos y participativos … a nadie le puede sorprender la 
mejor formulara para  atender a los vecinos del Barrio fuera abrir puentes que 
posibilitasen la construcción de un municipio propio … desde los distintos 
niveles y administraciones. 

 



El que os habla, así lo desea, al menos siete mil vecinos lo 
agradeceríamos.  Gracias. 

 
Sra. Mora. (P.P.) 
 
Bona nit. 
 
Bueno … yo creo que el Sr. Valiente … su minuto de gloria pues la lo ha 

tenido …  y … bueno … nos ha leído su discurso que tenía  preparado…, su carta … 
su despedida … no lo sé … pero bueno … su minuto de gloria ya ha estado. 

 
 
Para este grupo yo creo que además para toda la corporación, nos hubiese 

gustado no?, el que … en vez  de aprobar ahora los Estatutos que … se hubiese 
hecho un poco más atrás. 

 
Me consta que sí que se ha escuchado los diferentes colectivos del 

Barrio, todo es mejorable, desde luego, la voluntad está ahí, que con esos 
estatutos se puede mejorar el bienestar de todos los vecinos del Barrio, y … 
nosotros vamos a apoyar, … vamos a apoyar estos Estatutos porque es necesario, y 
la Ley así lo marca, y por lo tanto el voto va a ser favorable por parte del 
partido popular. … 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Buenas noches. Desde el grupo socialista  vamos a apoyar estos estatutos, 

porque, lógicamente defendemos, y venimos defendiendo desde hace ya tres años y 
poco el que la Mancomunidad se dotara de unos Estatutos que era necesario para el 
buen funcionamiento de la misma, de hecho, no en vano hemos vivido situaciones en 
algunos casos de cierta falta de trasparencia a la hora de la participación, de 
precisamente esto, participación en la Mancomunidad, porque entre otras cosas, a 
falta de la voluntad tampoco estaban reglados ni funcionando los Estatutos. 

 
Por lo tanto, bienvenidos sean los estatutos, es verdad que … no recogen 

seguramente por parte de los concejales de este  grupo, lo que debería de 
recoger, del mismo modo que creo que por parte de las asociaciones y otros 
colectivos y que en el espíritu de todo esté en el tiempo que se puedan ir 
mejorando y adaptándose a la realidad del barrio y a las necesidades de sus 
vecinos. 

 
En cualquier caso  nosotros vamos a apoyar y aprobar estos Estatutos.  
 
Sra. Presidenta. 
 
Segundo turno … si es necesario, … Xavi? … no? …  
 
Sr. Valiente. 
 
Pues el minuto de gloria que tú … que el PP tiene el honor de decirme  

 que … que he disfrutado … pues no están exentos de muchos … muchísimos 
momentos de  sufrimiento y de trabajo … porque quiero recordar que he sido 
permanentemente …, durante muchos años, desde … la ciudadanía y representación 
que me han ostentado los vecinos de Quart y del Barrio del Cristo he mantenido 
una constante en lo que era llegar al total convencimiento de que teníamos que 
tener unos buenos estatutos que permitirán dar … a los vecinos del Barrio del 
Cristo … la satisfacción de pode desarrollar todas … todos sus servicios con 
garantías absolutas. 

 
Quiero decirte Amparo, que no es de hoy solo, y está relación nace del 

convencimiento pleno porque que sepas esto no me lo redacta nadie, me lo hago yo 
… pero no desde las letras que dice la literatura sino desde el corazón y desde 
el sentimiento … y son muchos años… te quiero decir, recordar … que en 1.999 
cree, se creó junto conmigo una asociación para, precisamente, para hacer unos 
estatutos amplios para poder confluir con lo que he dicho en la primera 
intervención, constituir un municipio propio, si eso fuera posible …, pero hay 
limitaciones … hay limitaciones legales, una de ellas  es el PP  que han 
legislado a nivel estatal y autonómico y esas limitaciones las manifiesta con el 
BOE o de la Generalitat. Muchas gracias. 

 



4. EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS P4/14 DE CRÈDITS 
EXTRAORDINARIS I SUPLEMENT DE CRÈDITS FINANÇAT AMB BAIXES PER 
ANUL·LACIÓ. 
 
Havent confeccionat l'expedient de modificació de crèdits núm. 4 en el Pressupost 
General de 2014, i vist que les alteracions es troben autoritzades en els preceptes 
legals vigents i es consideren necessàries i inajornables per a la bona gestió 
d'aquest municipi, i que l’import total de l’expedient de modificació és de 241.281,01 
euros, amb el resum següent: 
 
Resum Augments 
Suplement de crèdits     99.756,76 €             

 Crèdit extraordinari                141.524,25 €                              
          

Total augments   241.281,01 € 
 

Disminucions    241.281,01 € 
                                                                                      
 
Atés l’informe que ha emés el Sr. Interventor, de conformitat amb el que estableix 
l'article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i article 35 
del RD 500/1990. 
 
Amb el dictamen previ de la Comissió Informativa d'Hisenda, el Ple de l’Ajuntament, 
per majoria absoluta de vots a favor, 10 PSOE, 8 PP, 1 regidor, I. Valiente, i 
l’abstenció de Compromís (1), acorda: 

 
U. Aprovar inicialment l'expedient número 4/14 de modificació pressupostària per un 
import total de dos-cents quaranta-un mil dos-cents vuitanta-un euros amb un cèntim 
(241.281,01 euros), mitjançant concessió de suplement de crèdits i crèdit 
extraordinari, en l'estat de despeses del Pressupost General vigent, finançat amb 
baixes per anul·lació.  
 
Dos. Exposar al públic, amb un anunci previ en el BOP, per quinze dies (15), 
l'expedient durant els quals els interessats podran examinar-lo i presentar 
reclamacions davant el Ple. Es considerarà definitivament aprovat si no se n’hi 
presenten.  
 
Quatre. Trametre’n una còpia a l'Administració de l'Estat i a la Generalitat una 
vegada aprovada la modificació definitivament. 
 
Debat 
 

Sr. Nofuentes. 
 
Sí. Brevemente. La modificación de créditos es un instrumento que tiene 

la Ley de haciendas Locales y que permite a los Ayuntamientos … que es difícil 
lógicamente, lo comentamos aquí cuando  se aprueban los presupuestos el que se 
vaya cumpliendo al 100% las previsiones que, precisamente, porque por esos se 
llama presupuesto, entonces en el transcurso del año, y más ahora  a estas 
alturas, pues traemos una modificación de créditos que en los aspectos 
fundamentales están basados en la incorporación de partida de dinero a las 
partidas fundamentalmente las sociales, pago de algunas facturas, que podían 
haber … que han llegado tarde como también el pago de una aplicación informática 
que dado la Ley de Estabilidad  presupuestaria y pago a proveedores hay que 



instalar, así como la expropiación de una de los parques donde se construyó el 
Río tiria. 

 
En líneas generales esos son … y lógicamente permite la Ley hacerlo y lo 

traemos para conocimiento de todo el mundo y su aprobación. 

 
 

5. MODIFICACIÓ I APROVACIÓ D’ORDENANCES FISCALS I ALTRES 
INGRESSOS DE DRET PÚBLIC.  
 
Vista la proposta del regidor delegat d’Hisenda sobre l’aprovació de les 
modificacions de les ordenances fiscals reguladors dels impostos i taxes per a 
l’exercici de 2015.. 
 
Vists els informes emesos per Secretaria i Intervenció i l’informe favorable de la 
Comissió Informativa d’Hisenda, el Ple de l’Ajuntament, per majoria de vots a 
favor, 10 PSOE i 1 regidor no adscrit, I. Valiente, amb els vots en contra del PP 
(8), i l’abstenció de Compromís (1), acorda: 
 
U. Aprovar provisionalment les modificacions de les ordenances fiscals 
següents, per a l’exercici de 2015, que tot seguit es detallen:  
 
1. ORDENANÇA REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES 
 
Modificació parcial de l'article 4, apartat a), referent al tipus de gravamen comú 
o general per a béns immobles de naturalesa urbana, de manera que: 
 
On diu “a. Sobre béns immobles de naturalesa urbana: 0, 62 %” 
Hi ha de dir “a. Sobre béns immobles de naturalesa urbana: 0, 59 % “. 
 
3. ORDENANÇA REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE L'INCREMENT DE 
VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA 
 
Modificació parcial de l'article 5 de l'ordenança sobre exempcions. S’hi afig 
una lletra c): 
 
c)Les transmissions realitzades per persones físiques en ocasió de la dació en 
pagament de la vivenda habitual del deutor hipotecari o garant d’aquest, per a la 
cancel·lació de deutes garantits amb hipoteca que recaiga sobre aquesta, contretes 
amb entitats de crèdit o qualsevol altra entitat que, de manera professional, duga a 
terme l'activitat de concessió de préstecs o crèdits hipotecaris. 
 
Així mateix, estaran exemptes les transmissions de la vivenda en què concórreguen 
els requisits anteriors, realitzades en execucions hipotecàries judicials o notarials. 
 
Per tindre dret a l'exempció es requereix que el deutor o garant transmetent o 
qualsevol altre membre de la seua unitat familiar no dispose, en el moment de poder 
evitar l'alienació de la vivenda, d'altres béns o drets en quantia suficient per a 
satisfer la totalitat del deute hipotecari. Es presumirà el compliment d'aquest requisit. 
No obstant això, si amb posterioritat es comprova el contrari, es farà la liquidació 
tributària corresponent. 
 



A aquest efecte, es considerarà vivenda habitual aquella en què haja figurat 
empadronat el contribuent de manera ininterrompuda durant, almenys, els dos anys 
anteriors a la transmissió o des del moment de l'adquisició si aquest termini fóra 
inferior als dos anys. 
 
Pel que fa al concepte d'unitat familiar, caldrà atenir-se al que disposa la Llei 
35/2006, de 28 de novembre, de l'Impost sobre la Renda de les Persones Físiques i 
de modificació parcial de les lleis dels Imposts sobre Societats, sobre la Renda de 
no Residents i sobre el Patrimoni. A l’efecte d’això, s'equipararà el matrimoni amb la 
parella de fet legalment inscrita. 
 
Quant a aquesta exempció, no serà d'aplicació el que disposa l'article 9.2 d'aquesta 
llei. 
 
L'aplicació d'aquesta exempció es farà amb efectes des de l'1 de gener de 2014, així 
com per als fets imposables anteriors a aquesta data no prescrits. 
 
Modificació de l'article 8, pel que fa a la base imposable de l'impost, que queda 
redactat com segueix: 
 
La base imposable d'aquest Impost està constituïda per l'increment de valor dels 
terrenys de naturalesa urbana posat de manifest en el moment de la meritació i 
experimentat al llarg del període transcorregut des de l'adquisició del terreny o del 
dret pel transmetent amb un màxim de vint anys. 
 
Modificació de l'article 13, quant al tipus de gravamen, que queda redactat 
com segueix: 
 
La quota de l'impost serà la resultant d'aplicar a la base imposable o, si és el cas, 
bases imposables, el tipus del 26 per 100. 
 
4. ORDENANÇA REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ 
MECÀNICA. 
 
Modificació parcial de l’article 4, punt 2. S’hi afig una lletra g), que queda 
redactat de la manera següent: 
 
g) A l'efecte de la tarifa dels VEHICLES DERIVATS DE TURISME i DERIVATS DE 
CAMIÓ regirà el criteri determinant de la finalitat del vehicle, transport de càrrega o 
de persones. Així, els vehicles derivats de turisme tributaran com a camió i els 
derivats de camió tributaran com a turisme. 
 
Modificació parcial de l’article 4. S’hi afig un punt 4, que queda redactat com 
segueix i, en conseqüència, les bonificacions es converteixen en el punt 5: 
 
4. Per a calcular la càrrega útil del vehicle es restarà a la MMA la tara del vehicle o, 
si és el cas, la massa en ordre de marxa, magnitud a la qual prèviament es deduirà 
la massa estàndard del conductor de 75 kg i, per als autobusos i autocars, la massa 
de l'acompanyant de 75 kg si el porta. Si en la targeta d'inspecció tècnica 
apareguera la distinció entre “MMA” (massa màxima admissible) i la “MMTA” (massa 
màxima tècnicament admissible), caldrà atenir-se als quilos expressats en la MMA, 
que correspon al major pes en càrrega amb què es permet la seua circulació, 



d'acord amb allò que s'ha indicat en el Codi de Circulació i en el Reial Decret 
2822/1998, de 23 de desembre, pel qual s'aprova el Reglament General de 
Vehicles; aquest pes serà sempre inferior o igual al MMTA. 
 
Modificació parcial de l'article 5,  punt 3 in fine, al qual s'afig un paràgraf: 
 
En el cas que el subjecte passiu comunique la baixa del vehicle amb anterioritat a 
l'aprovació del padró de l'impost, durant el període d'exposició al públic d’aquest o 
en el termini de reclamacions corresponent, s'emetrà una liquidació amb la quota 
prorratejada. Si la baixa és comunica amb posterioritat, una vegada el padró 
adquirisca fermesa, els subjectes passius podran sol·licitar la devolució de la part de 
la quota corresponent als trimestres naturals des de la baixa del vehicle. 
 
5. ORDENANÇA REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES. 
 
Modificació de l'article 2, CINQUÉ, sobre exempcions i bonificacions, que 
queda redactat com segueix: 
 
Es podrà gaudir d'una bonificació del 90 per cent en la quota, a l'empara del que 
preveu l'article 103.2 e) del RDL 2/2004 de 5 de març, a favor de les construccions, 
instal·lacions o obres que afavorisquen les condicions d'accés i habitabilitat dels 
discapacitats. 
 
Perquè aquesta bonificació es puga aplicar caldrà ajustar-se a la Llei 15/1995 de 30 
de maig, sobre límits del domini sobre immobles per a eliminar barreres 
arquitectòniques a les persones amb discapacitat. 
 
09. ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER INSTAL·LACIÓ DE 
PARADES, BARRAQUES, CASETES DE VENDA, ESPECTACLES, 
ATRACCIONS O RECREACIÓ, SITUADES EN TERRENYS D'ÚS PÚBLIC LOCAL 
AIXÍ COM A INDÚSTRIES DE CARRER I AMBULANTS I RODATGE 
CINEMATOGRÀFIC.  
 
Modificació de l'article 2, que queda redactat de la manera següent: 
 
Estan obligats al pagament de la taxa que regula aquesta Ordenança, les persones 
o entitats a favor de les quals s'atorguen les llicències, o els qui es beneficien de  
l'aprofitament sense l'oportuna autorització, per a dur a terme les activitats previstes 
en l'Ordenança reguladora de la venda no sedentària en el terme municipal de Quart 
de Poblet. 
 
Modificació parcial de l'article 3.1 en els punts següents: 
 
1. Mercat ambulant, per metre lineal al mes. 
 
5. Llicències per a ocupacions de terrenys amb parades de torró, fruites seques i 
qualsevol altre article no especificat en aquesta tarifa. Fins a 5 m lineals per dia. 
 
Modificació de l'article 4 que queda redactat de la manera següent: 
 
Article  4. Normes de gestió.  



 
1. Les quantitats exigibles d'acord amb les tarifes es liquidaran per cada 
aprofitament sol·licitat o realitzat. L'excés de longituds o superfícies sobre les 
determinades en tarifa suposarà el prorrateig d’aquesta i la seua aplicació a l'excés 
per a trobar la quota addicional.  
 
Els serveis tècnics d'aquest Ajuntament comprovaran i investigaran les declaracions 
que formulen els interessats i, si n’hi ha diferències, les notificaran als interessats i, 
si és el cas, es faran les liquidacions complementàries que pertoquen. 
 
2. No es consentirà cap ocupació de la via pública fins que els interessats hagen 
abonat i obtingut la llicència corresponent. 
 
3. Altes, baixes, renúncies. 
Les persones o entitats interessades en els aprofitaments regulats en l'article 3 
d'aquesta ordenança, presentaran les sol·licituds d'alta a l’Alcaldia a través de 
qualsevol dels mitjans vàlids en dret. Caldrà adjuntar la documentació establida en 
l'ordenança reguladora de la venda no sedentària. 
 
Per al cas previst en l'article 3.1.1 caldrà prestar l'import de TRES MENSUALITATS 
per a respondre de l'impagament dels rebuts girats per l'ocupació de la via pública. 
 
Amb relació a les baixes o renúncies caldrà ajustar-se al que preveu l'article 16 de 
l'ordenança reguladora de la venda no sedentària. En aquests casos, la pèrdua o 
extinció de la llicència produirà efectes a partir del dia primer del període natural de 
temps següent assenyalat en l'epígraf de la tarifa que corresponga, amb l’obligació 
consegüent de pagar la taxa corresponent mentres l’efecte esmentat no es 
produïsca. 
 
4. Els emplaçaments, instal·lacions, parades, etc., es podran traure a licitació pública  
abans de la celebració de les fires, i el tipus de licitació en concepte de taxa mínim 
que servirà de base, serà la quantia fixada en les tarifes de l'article 3 d'aquesta 
Ordenança, o la que  determine  la Junta de Govern Local en casos especials.  
 
Amb antelació a la subhasta, s’alçarà un plànol dels terrenys disponibles per a ser 
subhastats; es numeraran les parcel·les que hagen de ser objecte de licitació i se 
n’assenyalarà la superfície.  Així mateix, s'assenyalarà la parcel·la que puga dedicar-
se a cotxes de xoc, circs, teatres, exposicions d'animals, restaurant, gelateries, 
bijuteries, etc.  
 
Si alguna persona autoritzada ocupa més superfície de la que li va ser adjudicada  
en subhasta, satisfarà per cada metre quadrat utilitzat de més el 100 per 100 de 
l'import de la licitació, a més de la quantia fixada en les tarifes. 
 
5. En el moment que es produïsca el segon impagament d'aquesta taxa s'obrirà el 
corresponent expedient administratiu per a declarar l'extinció de la pèrdua del dret a 
l'ocupació del lloc i amb això la llicència; tot això, sense perjudici que es reclame el 
deute pendent per la via de constrenyiment. 



 
Modificació de l'article 5, que queda redactat en els termes següents: 
 
Article  5. Meritació i Obligació de Pagament. 
 
1. L'obligació de pagament de la taxa regulada en aquesta Ordenança, i la meritació 
d’aquesta, naix en general des que s'inicia l’ús privatiu o aprofitament especial del 
domini públic, i s’ha de fer efectiu d'acord amb les normes de gestió següents: 
 
a) Si es tracta d’autoritzacions de nous aprofitaments en la via pública, tant 
esporàdics com permanents, s'autoliquidaran en el moment i es farà l'ingrés en el 
compte corrent que a aquest efecte indique l'Ajuntament, sempre abans de retirar la 
llicència corresponent. Aquest ingrés tindrà  caràcter de depòsit previ, i serà definitiu 
en concedir-se  la llicència corresponent.  
En cas que es deneguen les autoritzacions, els interessats podran sol·licitar a 
aquest Ajuntament la devolució de l'import ingressat.  
 
b) Si es tracta d'aprofitaments ja autoritzats i prorrogats, els interessats han de fer 
efectius els imports de les taxes que es deriven de l'article 3 en virtut dels rebuts que 
a aquest efecte aprova i emet l'Ajuntament mitjançant domiciliació bancària. 
 
17. ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER ENTRADA DE VEHICLES A 
TRAVÉS DE LES VORERES I RESERVES DE VIA PÚBLICA PER A 
APARCAMENT EXCLUSIU, PARADA DE VEHICLES, CÀRREGA I 
DESCÀRREGA DE MERCADERIES DE QUALSEVOL CLASSE. 
 
Modificació parcial de l'article 4, amb l’aclariment de la periodicitat de 
cobrament de la taxa, que queda redactat com segueix, de manera que: 
 
On diu “Euros/m.l.”  
Hi ha de dir “Euros/m.l /any” 
 
18. ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER LLICÈNCIES 
URBANÍSTIQUES O PER ACTUACIONS DE NATURALESA URBANÍSTICA. 
 
Modificació de l'article 7, que queda redactat de la manera següent: 
 
D'acord amb el que estableix l'article 9 del RDL 2/2004 pel qual s'aprova el Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, no es podran reconéixer altres 
beneficis fiscals que els expressament prevists en les normes amb rang de Llei o els 
derivats de l'aplicació de tractats Internacionals. 
 
19. ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER ATORGAMENT DE 
LES LLICÈNCIES D'OBERTURA D'ESTABLIMENTS PER A ACTIVITATS 
SUBJECTES A LLICÈNCIA AMBIENTAL I PER A ACTIVITATS SUBJECTES A 
COMUNICACIÓ AMBIENTAL. 
 
Modificació de l'article 6.4, que queda redactat com segueix: 
 
4. S'aplicarà una bonificació del 50% en les tarifes expressades, per a aquells 
sol·licitants que siguen menors de 30 anys donats d'alta en el règim de treballadors 
autònoms de la Seguretat Social. 



 
Igualment s'aplicarà aquesta bonificació a les comunitats de béns, quan tots i cada 
un dels seus socis comuners complisquen els mateixos requisits, és a dir, siguen 
menors de 30 anys i estiguen donats d'alta en el règim de treballadors autònoms de 
la Seguretat Social. 
 
21. ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL 
SERVEI DE CASES DE BANYS, DUTXES, PISCINES, INSTAL·LACIONS 
ESPORTIVES I ALTRES SERVEIS ANÀLEGS. 
 
Modificació de l'article 3, apartats A5, B i F, que queda redactat de la manera 
següent: 
 
A) 5. ACCESSOS PUNTUALS BANY LLIURE (1 hora o fracció d'hora) 

Entrada  3,00 € 
Abonament 10 banys (vàlid durant la temporada)  20,00 € 
Abonament 20 banys (vàlid durant la temporada) 38,00 € 

 
B) FRONTONS MUNICIPALS,  INSTAL·LACIONS ANÀLOGUES I ESPORTS 
DE RAQUETA (SQUASH-PADEL-TENNIS)* 
 
 
B1.- LLOGUER FRONTÓ - ESQUAIX  
Per 1 hora diürna o fracció d'hora (màxim 4 
persones) 

6,00 
€ 

Per 1 hora nocturna o fracció d'hora  (màxim 4 
persones) 

10,00 
€ 

B2.- LLOGUER TENNIS  
Per 1 hora diürna o fracció d'hora (màxim 4 
persones) 

3,00 
€ 

Per 1 hora nocturna o fracció d'hora (màxim 4 
persones) 

5,00 
€ 

B 3.- LLOGUER PÀDEL  
Per 1 hora diürna o fracció d'hora (màxim 4 
persones) 

9,00 
€ 

Per 1 hora nocturna o fracció d'hora (màxim 4 
persones) 

12,00 
€ 

*En b1,bc2 i b3 suposa enllumenat elèctric a partir 
de les 19 h d'octubre a maig i de les 20 h de juny a 
setembre)  
 
*En tots els esports de raqueta en cas de lloguer una hora més de quatre 
persones el preu complementari a pagar serà de 0,50 €uros/ hora per cada 
persona que excedisca el màxim de quatre. 
 
F) BALNEARI (1 hora o fracció d'hora) 
Entrada puntual          5,00 
€ 
Abonament 10 accessos (vàlid durant la temporada)         40,00 
€ 
Abonament 20 accessos (vàlid durant la temporada)   75,00 
€ 



 
Modificació de l'article 4 de l'ordenança, que queda com segueix: 
  
1. Les taxes regulades en aquesta ordenança relatives a l’ús privatiu o 
aprofitament especial de les instal·lacions esportives municipals, es meriten i 
per tant naix l'obligació de contribuir, des del mateix moment de la sol·licitud 
d'ús de la instal·lació o espai esportiu, o en el moment de l'entrada en la 
instal·lació esportiva municipal, si no n’hi ha sol·licitud prèvia.  
 
Si es devenga la taxa (tant per la prestació d'un servei o per l’ús privatiu o 
aprofitament especial del domini públic local), i per tant naix l'obligació de 
contribuir, aquesta no es veurà afectada pel desistiment del sol·licitant o la no 
utilització del servei, activitat o instal·lació, i no correspondrà la devolució 
d'ingressos realitzats, llevat dels casos expressament regulats en aquesta 
ordenança. 
 
2. El pagament de la taxa s'efectuarà en el moment de reservar el servei o 
instal·lació de què es tracte o en sol·licitar el lloguer dels equipaments allí 
instal·lats a través dels mitjans que en el moment esmentat s'indiquen. 
 
3. Quant a la devolució de la taxa pagada caldrà atenir-se als supòsits 
següents: 
 
– Amb caràcter general no pertocarà la devolució de les taxes pagades.  
 
– Excepcionalment, la devolució pertocarà si aquesta es fonamenta i troba la 
seua justificació en algun dels supòsits següents:  
 
a) Inclemències del temps que impedisquen objectivament l'ús de la instal·lació 
reservada en el moment en què vaja a fer-se l'ús o activitat.  
 
Correspondrà al personal adscrit en cada moment a les instal·lacions 
esportives municipals, determinar en cada cas si concorren o no aquelles 
circumstàncies. 
 
b) Malaltia o incapacitat temporal degudament justificada que impossibilite dur 
a terme l'activitat a què corresponga la taxa.  
 
c) Realització d'obres en les instal·lacions que impedisquen l'ús o realització de 
l'activitat, així com altres motius aliens a l'usuari. 
 
– La sol·licitud de baixa o anul·lació es formalitzarà per mitjà d'un escrit 
normalitzat i en el Registre General de l'Ajuntament, oficina d'Atenció 
Ciutadana. 
 
– Si es justifica la baixa degudament, d'acord amb les causes assenyalades en 
l'apartat anterior, pertocarà la devolució de la taxa per mesos complets o 
sessions pendents des de la data de presentació de la sol·licitud. En aquest 
cas l'usuari perdrà la plaça. 



 
29. ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER UTILITZACIÓ DE 
L'AUDITORI MOLÍ DE VILA I TEATRE DEL CENTRE CULTURAL EL 
CASINO 
 
Modificació de l'article 1 sobre el fet imposable, que queda redactat com 
segueix: 
 
Constitueix el fet imposable d'aquesta taxa l'ús, gaudi o utilització de l'Auditori 
Molí de Vila i el teatre del Centre Cultural El Casino per part de les persones 
físiques o jurídiques que constitueixen el subjecte passiu.  
L'Auditori Molí de Vila i el teatre del Centre Cultural El Casino són béns 
immobles municipals que tenen com a finalitat el desenvolupament 
d'espectacles públics i activitats socioculturals organitzades per l'Ajuntament de 
Quart de Poblet. En les dates en què les instal·lacions estiguen disponibles, 
també podran ser utilitzades per altres entitats públiques o persones, físiques o 
jurídiques, amb l'autorització municipal prèvia, per a l'exercici d'activitats 
apropiades al seu ús i a les seues instal·lacions. El beneficiari està obligat a 
utilitzar aquestes instal·lacions amb l'únic propòsit de prestar els serveis per als 
actes convinguts. 
 
Tindrà prioritat davant de totes les cessions la programació que duga a terme 
l'Ajuntament de Quart de Poblet. L'Ajuntament podrà denegar la cessió dels 
espais per raons d'índole tècnica, econòmica o organitzativa. 
 
Modificació de l'article 5, que queda redactat com segueix: 
 
Estaran exempts, amb la sol·licitud prèvia: 
 
a) Les associacions locals, sempre que es troben inscrites en el Registre 
Municipal d'Associacions, la realització de l'acte no porte associada cap tipus 
de recaptació econòmica preu de taquilla i l'activitat es trobe dins del marc 
d'actuació de la instal·lació cultural sol·licitada.  
 
b) Els centres escolars de Quart de Poblet sostingut amb fons públics, sempre 
que la realització de l'acte no porte associada cap tipus de recaptació i es tracte 
d'una activitat lectiva i cultural que es trobe recollida dins de la programació 
curricular del centre. Aquesta exempció només afectarà el Teatre del Centre 
Cultural El Casino. 
 
c) Sindicats i partits polítics, sempre que siga possible segons programació 
pròpia de l'Auditori, únicament en el marc de la legislació electoral. 
 
Les exempcions podran ser denegades o suspeses si les circumstàncies 
tècniques o econòmiques així ho aconsellen. 
 
31. ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER LA PRESTACIÓ 
DEL SERVEI “MATINAL XIQUETS” DE L'AJUNTAMENT DE QUART DE 
POBLET 
 
Modificació parcial de l'article 4 in fine. S’hi afig una nova modalitat d'ús:  
 



“Ús puntual: 5 euros” 
 

Dos. Exposar al públic en el tauler d'anuncis de l'Ajuntament durant trenta dies 
(30) les esmentades ordenances, dins dels quals els interessats podran 
examinar els expedients i presentar les reclamacions que consideren 
oportunes. L'anunci d'exposició es publicarà en el Butlletí Oficial de la 
Província. 

 
Tres. Finalitzat el període d'exposició pública, si no s'hi han presentat 
reclamacions, l'acord provisional adquirirà caràcter definitiu, sense necessitat 
d’un nou acord plenari. 
 
Quatre. L'acord definitiu i el text íntegre de les ordenances fiscals es publicaran 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
Debat 
 

SRA. MORA. 
 
Sí, bueno, en estos momentos se va a aprobar, o bueno, se va a aprobar 

según la decisión de los miembros de la Corporación unas Ordenanzas Fiscales que 
tienen mucho que ver para el próximo presupuesto de esta Corporación, de este 
Ayuntamiento ¿no? … y … y … bueno, una vez más el Grupo Popular vamos a hacer un 
planteamiento como ya hicimos el año pasado de instar al equipo de gobierno y 
también  al Concejal no adscrito que acepten la propuesta que vamos a plantear de 
una baja de impuestos. 

 
Una baja donde más afecta a todos nuestros vecinos. La propuestas es … 

vamos … es perfectamente asumible y … y yo creo que deberían de tenerla en 
cuenta, si no la tienen todavía, el equipo de gobierno a la hora de los 
presupuestos como decía, porque tienen mucho que ver este punto del orden del 
día, de este Pleno. 

 
Y decimos … eh … que otros Ayuntamiento en este momento sí que cara al 

próximo presupuesto sí que están demostrando la sensibilidad que tienen a la hora 
de bajar impuestos que, directamente afecta a los vecinos, prueba de ello es el 
IBI. 

 
El IBI nosotros nos hemos cansado de decir constantemente, año tras año, 

que no había una congelación de este impuesto, que al contrario que en otros 
municipios la misma vivienda, aproximadamente, tenía un importe a `pagar por el 
vecino y aquí íbamos por encima, la prueba está en que año tras año hemos ido 
comprobando …, yo creo que todas las personas que nos acompañan en este Pleno 
cuando han recibido eh … el IBI en su domicilio para pagar, han visto como ha 
subido, el año pasado nosotros hicimos ya una propuesta al equipo de gobierno, 
hicimos una enmienda …diciendo que bajasen lo que es el … el coeficiente y … 
bueno … pues la verda, nos alegramos por parte del equipo de gobierno que 
aceptaron nuestra propuesta bajando todavía un punto más. Yo creo que eso fue 
favorable para todos los vecinos, y así lo agradecimos así en su momento, el que 
esa sensibilidad demostrada una vez el PP presentase una enmienda con esa bajada 
de tipo, ellos pues bajaron un punto más, y eso supuso que los recibos sçi que 
vieron que bajaba cada vecino … 

 
Por lo tanto, en esta ocasión no lo hemos podido comprobar así, no se si 

nos podrá sorprender ¿no? … en … … el equipo de gobierno en decirnos … no … 
aunque la propuesta es del 0’59 pero no esta ocasión la vamos a volver a bajar, 
yo creo que esto sería una alegría para todos los vecinos, porque en la propuesta 
que uds hacen de IBI … con el 0’59 subirá los recibos de un 2 a un 4%, por lo 
tanto nosotros vamos a hacer una propuesta  para que baje al 0’55. 

 
Y vamos a hacer esta propuesta porque lo que nos importa el grupo 

Popular, en realidad, es simplemente que cuando recibamos los recibos los vecinos 
de Quart, podamos comprobar que hay una baja de un 8 o 10%, porque hay veces que 
nos liamos un poco con los números y decimos los coeficientes y esto y aquello … 
y yo voy a hacer un símil pues como lo que es una nómica … una nómina tienes 
muchas devoluciones y en realidad tienes lo que cobras, en el recibo del IBI aquí 



lo que interesa es al final, que es lo que tienen que  `pagar los vecinos de 
Quart, y eso es una realidad, y es una realidad porque un recibo de una vivienda 
de este municipio que estén pagando los vecinos 289 euros pues en Mislata, por 
ejemplo, de las mismas características están pagando 198 euros,; Torrente, 237; 
en Paterna 250; y por eso nosotros vamos a solicitar esa baja del coeficiente por 
el tema del IBI con este porcentaje que hemos anunciado. 

 
Y también, también creemos que es importante que estemos al lado de las 

empresas que se instalan en nuestros polígonos, muchas de ellas que han visto 
como … en … en el año … pasado el coeficiente subió … a un porcentaje … a un 
porcentaje demasiado alto para como están los polígonos de la comarca y … y … 
vamos yo creo que  … que … que igual que le grupo municipal del PP pues cualquier 
miembro de esta Corporación lo que quiere es que tengamos empersas que  se 
ubiquen, buenas empresas y que creen empleo, por lo tanto pensamos que el 
porcentaje que uds en esta ocasión mantienen con  el 0’86, con ese coeficiente, 
pocas  empersas se van a instalar, y aquellas que se instalen, pues algunas … no 
tendrán más remedio que irse. 

 
Por lo tanto, vamos a solicitar una bajada del 0’75 porque así también 

ehhh … hemos  podido comprobar por registro de entrada cómo muchas empresarios 
están solicitando ya, por registro de entrada, que por favor se revise el IBI 
correspondiente a las empresas. 

 
También, durante todos los años ehh… lo hemos dicho y … somos conscientes 

de que han estado congelando el impuesto de los vehículos … pero este año no es 
suficiente con congelarlo … creemos que hay que tener una bajada y una baja que 
también vuelvo a repetir es asumible para este Ayuntamiento, y pedimos esta 
reducción en un 5% y¿porqué lo pedimos?, pues porque también es curioso y, sirva 
como ejemplo pues el  mismo vehículo, en otros municipios de la comarca en Quart 
`paga 126’56 euros, pero el mismo en Albal, 125, Paterna, 112, Manises, 107, pues 
bueno … creemos que el Ayuntamiento de Quart puede hacer ese esfuerzo de esa baja 
de ese 5%, y es otro de los planteamientos que estamos haciendo. 

 
También tenemos otra tasa que también vamos a pedir esa reducción de un 

15% y es la de basura, aquí tenemos una planta de recogida  y tratamiento de 
residuos y pedimos que ese beneficio que supone  al municipio se traslade también 
a los vecinos, reduciendo la tarifa 

 
Ya sé  que empezarán a nombrarme el EMTRE … pero yo me voy a limitar en 

este momento a decir aquello que otros municipios están haciendo y en cambio el 
Ayuntamiento de Quart, aunque entre la risa y entre pues … no lo está haciendo, y 
eso es lo que nos importa a nosotros … que son recibos que se pueden bajar y que 
el beneficio va a ser para los vecinos del municipio, por lo tanto, son bajadas 
asumibles, que se pueden hacer, y bajadas que nosotros estamos pidiendo. 

 
Al mismo tiempo  también vamos a plantear una serie de bonificaciones … 

porque también hay cosas que nos pueden extrañar … el impuesto sobre actividades 
económicas. Miren uds la Ley mmm… propone que hasta se puedan … tener cinco 
bonificaciones … referente al impuesto sobre Actividades Económicas, en cambio 
este Ayuntamiento con una se conforma … solamente se conforma con una y no con 
todas aquellas  que la Ley permite, que son hasta cinco; no lo entendemos, por lo 
tanto, sí que vamos a … a … pedir dos bonificaciones más, una que es por la 
creación  de empleo de hasta un 50% y otra de otro 50% para aquellos que la cuota 
correspondiente de la cuota o rendimiento neto sea negativo. Es algo que podemos 
apostar por las empresas, es el momento de que estemos al lado de … de quien 
pueda eh… crear empleo y que engrandezca un municipio, y lo que el grupo del PP 
no va a permitir es que otros municipios se vea como están creciendo 
económicamente por sus empresas y cómo están los municipio y en cambio ver como 
tenemos el nuestro. 

 
Otra de las bonificaciones que vamos a solicitar aquí … es sobre la 

licencia de apertura de establecimientos … eh … el PSOE, en este caso el equipo 
de gobierno … ellos hacen una bonificación del 50% pero sólo para los menores de 
30año y nosotros queremos que se modifique este artículo, el artículo 64 de la 
ordenanza, diciendo que sea para todo aquel del municipio que vaya a abrir un 
comercio o negocio, no limitarnos solamente a los menores de 30 años, creemos que 
en estos momentos hay personas de 45 ó 0 años  que pueden recibir también esa 
bonificación y es otra de las propuestas que vamos a hacer.  

 
Esperamos que el equipo de gobierno se sensibilice con los vecinos de 

este municipio, ellos saben que es asumible las propuestas que hemos hecho, en 
ningún momento hemos tirado balones fuera, en ningún momento hemos dicho ninguna 
barbaridad, y sí que son propuestas que son asumibles por este Ayuntamiento.  



 
De momento nada más. Gracias. 
 
Sr. Nofuentes. 
 
Pues … buenas noches de nuevo.  
 
Entiendo que son enmiendas hechas “in voce”, sin papel y que por tanto 

las damos como planteamiento y como conocedores en este momento, lo sé lo que 
diría el Sr. Torres si llegase esa propuesta así. Pero bueno, yo, en cualquier 
caso sí que … podemos afirmar es que lo que acaba de hacer el PP es hacer un 
modelo fiscal, acaba de plantear el modelo fiscal que tiene el PP, no sólo aquí 
que lo trae y ahora detallaré donde están sus trampas y engaños en la propuesta 
que hace, sino que es el modelo fiscal que vienen aplicando en la comunidad 
autónoma y en la nación.  

 
El modelo que ya planteó el Sr. Montoro y que uds aplaudieron y 

respaldaron cuando incrementaron el IRPF como primera medida, es el modelo  
fiscal que cuando subieron el IVA del 4 al 21, cuando subieron el IVA cultural, o 
cuando subió el pago, que luego debatiremos sobre el impuesto para libros, 
incluso para las bibliotecas, pues uds aplaudían y aceptaban, o hablando del IBI, 
cuando votaron el contra, cuando el Sr. Rajoy puso un incremento de IBI que aún 
se está aplicando de cuatro puntos, uds votaban en contra de que ese incremento 
se IBI del gobierno se retirase. Y uds aplaudían y votaban porque es su modelo, o 
el impuesto eléctrico, o tasas universitarias que también han creado, o el copago 
sanitario, o los impuestos autonómicos, … uds saben también y ud aplaudía y 
aplaudió y votó en contra aquí el canon de saneamiento, que es un impuesto de 
competencia automómica y que está en el 170% o … y ud lo acaba de plantear … la 
basura … la TAMER, ud sabe que trajimos aquí porque su gobierno aprobó un 
incremento del 230% a un millón y medio de valencianos entre los cuales estaban 
los vecinos de Quart, que en algunos casos es un 300% y en otros casos el 190%, 
trajimos aquí, el igual que allí, en la asamblea el rechazo total y absoluto, 
igual que la recogida de firmas para la retirada de ese impuesto o por lo menos 
la reducción, y ¡¡votaron en contra porque era una situación sobrevenida!! Y 
ahora plantean, afortunadamente, no es como el año pasado .. que planteaban una 
reducción lineal … la que plantearon de la reducción el IBI donde esa reducción 
lineal suponía unos efectos que se los voy a explicar a los vecinos. 

 
Y es que esa reducción lineal lógicamente, al que tenía una vivienda de 

100 euros, que pagaba 100 euros, esa reducción le aplicaba 10, el que tiene una 
empresa que pagaba 300.000 euros de IVA, le estaba ud proponiendo reducirle 
30.000 euros, por lo tanto, 301.000 euros los repartía 30.000 a una gran empresa 
y 1000 a la siguiente, y nosotros no loe hicimos caso a ud Sra. Mora, no diga que 
le hicimos caso, porque uds proponía una reducción líneal, y nosotros reducimos a 
tods y cada uno de los vecinos, y ud podrá demostrar que todos y cada uno en el 
año 2014 han tenido una reducción, todos y cada uno de los recibos de este 
municipio, incluidas las calles del Barrio del Cristo, y los sabe ud y todos los 
vecinos. 

 
y la propuesta que ud hacía era que este Ayuntamiento redujese 780.000 

euros menos, y ¿cómo repartía ese dinero? Y es donde yo voy al modelo de presión  
fiscal que uds defienden.  Pues lo repartían de la siguiente forma, al 10% de los 
más ricos de Quart y empresas, le bonificaban 700.000 euros y al resto de la 
población, los 25.000 vecinos restantes se repartían 80.000 euros de reducción. 
¡¡Ese es el modelo ue ud planteó el año pasado!!, ahora en este modelo que nos 
trae nos pide una reducción para los vecinos y otra de 11 puntos para ese 10% de 
los más ricos del pueblo y de las grandes empresas.  

 
Es decir, ud plantea en torno a 400 o 450.000 euros de reducción del 

0’55%  pues estaremos hablando en torno a 80 o 90.000 euros, por lo tanto, de 
nueve trae ud aquí un engaño diciendo bajemos el tipo impositivo pero realmente 
para beneficiar a las  grandes empresas, a los que querían realmente beneficiar 
el año pasado. 

 
Plantea la reducción de la basura, ¡¡¡pero por el amor de Dios!!! Si 

estamos peleando y diciendo que la reduzcan donde tienen  que reducirla que es en 
el EMTRE,  que es donde están metiendo el mayor incremento, y eso es un atraco y 
… ¡¡viene a decirnos que reduzcamos la basura nosotros!!! … mire, la última el 
último pleno del EMTRE se aprobó una reducción de cerca de once millones de euros 
en la tasa de basura¿sabe donde van dirigidos esos millones? A cuarenta mil 
usuarios de un millón medio, todos aquellos que consuman más de 190 m3 de agua. 
Es decir, prácticamente ninguno de los ciudadanos de Quart, salvo la empresa de 
hielo si todavía está, y alguna empresa más, como Colebega y Heineken que 



consumen dmás de 190m3, bastante más, esos son los beneficiarios de lo que 
plantean uds en la reducción de la basura, ya lo dije el otro día en el Pleno del 
EMTRE y se lo digo otra vez, se tienen que plantear las reducciones pero que 
vayan a quien lo necesita, es decir que pague más el que más tiene, para que 
tenga más el que más lo necesite, ese es el planteamiento. 

 
Y ud, lo que nos acaba de traer aquí de nuevo es ni más ni menos un 

brindis al sol. Mire hay una cosa que podríamos aceptársela que tiene cierto 
sentido, pero siempre que no abandonemos ese prncipio que estamos debatiendo. 

 
La licencia de apertura ud dice que no lo dejemos limitado a menos de 30 

años, ampliémoslo, pero no para decirle a los últimos que se han instalado, sea 
el Centro de la construcción o sea  el Bricodepot, u otro que son más de 30 años 
que queden exentos, si ud acepta que pueda ser a más de 30 años, pero que sean 
gente que proceda del paro o autónomos y que tengan unos recursos económicos 
limitados se podría ver y estudiar, pero claro si quiere que abramos la puerta, y 
le he puesto los tres últimos casos de licencias que se han pedido de mayores de 
30 años son prácticamente multinacionales, y son figuras administrativas también. 
Personas jurídicas.¿quiere ud que dejemos del pago de la licencia de apertura a 
esas empresas porque sus titulares tengan más de 30 años? … o ¿quiere que en 
realidad nos sentemos y veamos mayores de 30 años pero realmente, primero que 
sean del municipio y segundo que tengan unos recursos limitados, porque sino 
estamos descubriendo la trampa y se verá que queremos ayudar de nuevo a los que 
están ayudando desde hace demasiado tiempo. 

 
Sr. valiente. 
 
Hombre, es curioso que el PP ha hecho referencia a muchos municipios de 

nuestro entorno pero se ha olvidado de uno que, precisamente, es el más próximo a 
nosotros que es Aldaia, y mira por donde  yo tengo referencias tanto en lo que es 
en Aldaia … tengo familia al lado que vive en Aldaia y conozco los impuestos … 
pues Amparo … el IBI en Aldaia no es el 0’59% así que creo … y por otra parte … 
que pagan más en el impuesto de vehículos … otra mentira grande … pagan 
exactamente lo mismo … así que  fíjate y es el gobierno del PP … en el municipio 
nuestro. Además tengo que deciros una cosilla … que nosotros desde el equipo de 
gobierno aquellas familias … hay ayudas … se han creado ayudas que los sabéis, 
para este ejercicio económico y para el siguiente que se mantendrán por el equipo 
de gobierno, las ayudas al IBI a aquellas familias que tienen  unas 
características especiales, y es que verdaderamente necesitan … están en extrema 
necesidad y necesitan que les hechemos un cable. 

 
Si no recaudamos de los que más tienen cómo vamos a ayudar a los que no 

tienen,  es que la política del PP es esa … hay que reducir … como van a hacer … 
reducimos … vamos a reducir el impuesto fiscal, la renta de las personas físicas, 
… que es una de las cosas que van a hacer protno, que del 52 bajamos al 44, el 
qje paga el 52 quien es?, pues el multimillonario, y el que paga 44? Cuanto le 
deducen?, un mogollón!!!, hay que reducir impuestos y ayudar al que no tiene… el 
que tenga que pague!!!, así de sencillo!!! … y así se puede ser solidario con los 
que no tienen, porque a nivel  estatal ya veís quien paga las consecuencias … el 
que no tiene, le ayudamos a los que tienen muchos y entonces legislamos para que 
el que menos tiene fastidiarlo más, pues nosotros no estamos por esa labor, no 
señor!! … hay que ayudar al que no tiene, via de ayudas y servicios sociales, que 
es lo  que está haciendo el PP, ya está bien de tantas demagogias,… ¡¡¡En Aldaia 
es el 0’59, justo lo que está proponiendo el equipo de gobierno!!!, y el impuesto 
de vehículos es exactamente igual en Aldaia que en Quart, igual, se paga lo 
mismo, yo tengo recibos en mi casa. Muchas gracias. 

 
Sra. Presidenta. 
 
Gracias Ismael. ¿Amparo para terminar …? 
 
Sra. Mora. 
 
Si, gracias. A ver sr. Nofuentes yo creo que es ud es el que ha estado  

tirando balones fuera durante toda su intervención. 
 
Por lo que está  refiriéndose ud de que nosotros estamos proponiendo los 

coeficientes  a las grandes empresas, recordarles que solamente el año pasado uds 
fue cuando modificaron  el coeficiente para la viviendas de este municipio y las 
grandes empersas, fueron uds el año pasado los únicos que lo cambiaron. Y ud esta 
diciendo que nosotros solamente estamos diciendo de aquellas viviendas de 
aquellos que más tienen.  

 



Mire, ¿a mí sabe que es lo que más me importa Sr. Nofuentes? Y para mí 
una antigüedad de una vivienda  tenga 60 años, no es que sea una persona que 
tenga un patrimonio muy elevado, ¿vale?, esa persona en el año 2008 pagaba un IBI 
de 136 euros; y en estos momentos con la aplicación que uds van a hacer del 
coeficiente del próximo  año, pues pagará 292 euros, el 114% más, ¡¡eso es lo que 
me imprta a mí!!, si quiere le enseño los recibos, que los tengo aquí, ¡¡eso es 
lo que le importa a estos vecinos!! … ¿vale?, una vivienda por poner otras 
cantidades, vamos a irnos a 507 que estuviese pagando en el 2008, pues para el 
2015 pagaría 732 euros, están subiendo IBI o no?, me lo estoy inventado?, no me 
los estoy inventando, estoy diciendo que este Ayuntamiento tiene capacidad 
económica para bajar los impuestos y si no lo bajan es porque no quieren hacerlo, 
si no los bajan  es porque no los quieren bajar ¿vale?. 

 
Ud están haciendo planteamiento que si el EMTRE, que si esto … que si 

aquello, yo me estoy centrando en Quart, le estoy diciendo los impuestos que en 
este municipio son asumibles por el equipo de gobierno, incluido el Sr. Valiente, 
que ya me ha recordado que él forma parte del equipo de gobierno, sí Sr. Valiente 
a ud también se lo digo, y este Ayuntamiento no baja los impuestos  porque no 
quiere bajarlos, porque capacidad económica para hacerlo tiene, puede bajarlos. 

 
Entonces ud puede decirme todo lo que quiera del Sr. Rajoy, de Montoro, 

de esto de aquello, lo que quiera, … ud además hace reflexión y me dice a mí de 
las empersas del polígono, oiga ud Sr. Nofuentes, paséese ud por el municipio, 
paséese por el municipio y verá los comercios que han cerrado, y verá como tiene 
las calles, una persona paga impuestos y luego quiere que los servicios sean 
acordes con los impuestos que está pagando … y este Ayuntamiento están pagando 
unos impuestos  y no es acorde a los servicios que están recibiendo!!! Esa es la 
realidad!!, les guste … o no les guste!!! … y la pretensión  de este grupo 
municipal del PP es que es el momento de que bajen los impuestos, ¡¡¡quieran o no 
quieran!!!, porque están demostrando que no quieren!!! Y se puede ir ud donde 
quiera, como si se quiere ir a Bruselas … pero la realidad es que este 
Ayuntamiento puede asumir una bajada de impuestos… ¡¡¡ y no le de la gana bajar 
los impuestos!!! Los que más afectan a aquellas personas que lo necesitan!!! --- 

 
Luego aparte haga ud las bonificaciones que  tengan que hacer, están los 

servicios sociales para aquellas personas que deben de hacer esas bonificaciones, 
pero lo que yo le estoy diciendo es que el IBI quieran o no quiera va subiendo … 
que este Ayuntamiento puede tener baja de los impuestos que le he dicho.  

 
¡¡¡A ver explíqueme ud porqué un vehículo que circule por Quart tenga que 

pagar el Impuesto mucho más elevado que en municipios de alrededor!!! 
¡¡¡explíqueme porqué!!! … el mismo, con los mismos caballos, osea explique  
porqué, es que no lo entiendo!!! … igual que eso los impuejstos que le hemos 
dicho… 

 
Por lo tanto, es una responsabilidad suya uds van a confeccionar el 

presupuesto!!!, uds saben los ingresos por donde le pueden ir!!!, y uds con el 
dinero … con el dinero de los impuestos de los vecinos de Quart una vez más 
hjarán lo que quieran hacer, pero la responsabilidad será suya!!! … no será del 
grupo municipal del PP,  

 
por lo tanto, nos gustaría que aceptasen las propuestas que hemos hecho, 

nos gustaría que las aceptasen, ya no por el PP, les puede beneficiar a uds … 
porque son los que están en el gobierno en estos momentos y vamos cara a una 
campaña electoral,  y pueden decir que el municipio de Quart de Poblet la Sra. 
Alcaldes puede salir diciendo, como Ayuntamiento, Carmen Martínez baja los 
impuestos de Quart de Poblet, es electoralista … pero es que se han cerrado en 
banda y no quieren hacerlo, y puede hacerlo y pueden asumir este Ayuntamiento con 
esa bajada de impuestos. 

 
Por lo tanto votaremos que no, desde luego, a estas ordenanzas que nos 

han presentado. Gracias. 36’19 
 
Sr. Nofuentes.  
 
Mire Sra. Mora , no le vamos a beneficiar a los que uds  quieren que se 

les beneficie, se lo he dicho antes, y se le repito otra vez, NO LE VA-MOS A A-
YU-DAR A A-QUE-LLOS QUE QUIE-RE QUE LE A-YU-DE-MOS, que son los grandes 
empresarios y a los que uds les están ayudando esn esta comunidad autónoma, y a 
los que les están ayudando desde este país, porque ud sabe cual es el  
planteamiento que hacen a nivel autonómico de reducción de impuestos?, las 
trasmisiones patrimoniales, el impuesto de embarcaciones, de vehículos y 



embarcaciones de alta gama y los actos jurídicos documentados, eso es lo que 
están planteando a nivel autonómico en la bajada. 

 
Mire, a groso modo la propuesta que ud hace, que supone 650.000 euros,  

en torno a esto, sólo 100.000 euros van a los vecinos de Quart, solo 100.000, los 
otros camuflados con su propuesta los dirige a loas grandes empresas de este 
polígono que tenemos, que, por cierto sólo hay once empresas menos, once menos!!! 
No hay, como ud dice que han cerrado, han cerrado unas y otras han vuelto, la 
mayoría  de ellas, las que son solventes continúan … continuamos trabajando por 
ello. Ud estuvo hace poco en una inauguración de una nueva empresa y en todas 
ellas conveniamos la generación de empleo, por lo tanto la creacxión de empleo la 
cuidamos también, y creo que no hace falta que hablemos de  materia de empleo, de 
la inversión en empleo, ni tan siquiera comparativamente hablando de la 
Diputación o de la Generalitat y del Ayuntamiento, los niveles de empleo 
generados en esta legislatura en esta Corporación, y los generados por uds dónde 
tiene además competencias, por tanto, cuidamos las empresas, pero también les 
exigimos a las empresas que tributen en la medida que lo tienen que hacer,  y que 
sean solidarios en los momentos difíciles o cuando los vecinos lo están pasando 
mal, sobre todo los nuestros. 

 
Por tanto, donde hay que trabajar no es en quitarle y que paguen menos 

las grandes empresas, incluso los vecinos de Quart que son ricos, a esos no hay 
que emplearse. Sra. Mora, donde hay que emplearse es que luego el dinero que se 
recaude se destine a quien más lo necesite, y en eso reconocerá que somos 
pioneros, en generar una partida económica para ayudar a aquellas personas que 
realmente necesitan pagar el IBI, pero no con un 5, 10 o 20, hasta con el 100% si 
hace falta, que somos de los pocos Ayuntamientos que todavía queda que se le dan 
ayudas  a aquellos jóvenes universitarios que están que uds los han dejado en 
riesgo de exclusión y que muchos de ellos en otros municipios han tenido que 
abandonar sus estudios, se han quedado en la cuneta universitaria y no pueden 
acabar sus carreras, porque uds los están  machacando con el incremento de tasas, 
¿o eso se le olvida? ¿ o los jóvenes de Quart  no tienen derecho a estudiar?, de 
ahí que se ocupe su Ayuntamiento, ahí la  comunidad autónoma pues que siga 
haciendo lo que tiene que hacer, y es privilegiar a los hijos de los pudientes  y 
a los hijos de los obreros que no se acuerde nadie de ellos. 

 
Mire, ud lo ha dicho, no atendimos su propuesta el año pasado porque era 

una propuesta infumable, no la atendimos, no diga que la atendimos, hicimos 
precisamente otra cosa distinta, bajamos más de lo que ud planteaba a los vecinos 
e incrementamos a las grandes empresas, claro que sí. 

 
¿Quién pagó lo que reducimos a los vecinos,?.ahí sí, los vecinos se 

beneficiaron los 25.000 en función de cada vivienda, de casi 780.000 euros, y lo 
pagaron las grandes empresas, el 10% de las grandes empresas,  Heineken, Coca 
Cola, Alulux, … esas empresas se les subió en algunos de ellos en 30.000 euros y 
se han venido a quejar,  y se les ha explicado que la ciudadanía cuando lo está 
pasando mal quien tiene que arrimar el hombro son ellos, cuando hablamos de 
solidaridad tiene que ser real, y la solidaridad no se muestra pidiendo un copago  
a los jubilados para que empiecen a pagar, gafas, medicamentos etc. … cuando lo 
están pasando mal, la solidaridad no se muestra cuando los discapacitados que 
también tienen que pagar, esos son también impuestos y tasas, indirectos que 
podríamos llamar, diferidos, tal vez, pero son, y uds han estado sangrando y 
gravando a todos los valencianos y vienen aquí a decir que nosotros … mire lo 
importante es que ayudes a la gente cuando  lo está pasando mal, quien lo esté 
pasando mal.  

 
E insisto, nosotros lo que queremos es que pague más el que más tiene, 

para que tenga más el que más lo necesita, y luego le voy a decir, no vamos a 
entrar en cifras. Yo me voy a remitir no a sus estudios …, al estudio que hace, y 
se lo enseñé también el año pasado … SIELOCAL, que afirma que el pueblo de Quart, 
y eso yo creo que sí es importante,   es el pueblo que más invierte por habitante 
de toda la comarca y del l’Horta Nord, 997.000 euros por habitante, eso es lo que 
tiene que preocupar, ¿Cuánto dinero invierte el Ayuntamiento en sus vecinos?, 
frente a e pueblos que están en 500, 600, 700, Quart está en 997.000, eso no lo 
hace ni ud  ni yo, lo hace un organismo oficial que es el que ha publicado esta 
información.  

 
Por tanto eso es lo que importa, cuanto se reinvierte y sobre todo ¿a 

quien?, ¿Quién es el beneficiario de todo esto?, los beneficiarios tienen que 
ser, Sra. Mora, aquellos que lo están pasando mal. 

 



6. RATIFICACIÓ DECRET NÚM. 2309/14, DE 17 D'OCTUBRE DE 2014, 
SOBRE ADJUDICACIÓ D'UNA OPERACIÓ DE CRÈDIT DESTINADA A 
CANCEL·LAR LA QUE ES VA SUBSCRIURE AL MAIG DE 2012 AMB EL 
FONS PER AL FINANÇAMENT DELS PAGAMENTS A PROVEÏDORS, DE 
CONFORMITAT AMB L'ARTICLE 3 DEL REIAL DECRET LLEI 8/2014, DE 4 
DE JULIOL. 

 
Havent llegit el Decret núm. 2.309/2014, de data 17 d'octubre de 2014, que 
literalment transcrit diu així: 

 
DECRET 2309 /2014 

 
SOBRE ADJUDICACIÓ D'UNA OPERACIÓ DE CRÈDIT DESTINADA A 
CANCEL·LAR LA SUBSCRITA AL MAIG DEL 2012 AMB EL FONS PER AL 
FINANÇAMENT DELS PAGAMENTS A PROVEÏDORS, DE CONFORMITAT 
AMB L'ARTICLE 3 DEL REIAL DECRET LLEI 8/2014, DE 4 DE JULIOL. 
 
Carmen Martínez Ramírez, alcaldessa-presidenta de l'Ajuntament de Quart de 
Poblet en compliment del que disposa la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de 
Règim Local, i del text refós de matèries de règim local aprovat mitjançant un 
Reial Decret Legislatiu 781/86, de 18 d'abril, atés que: 

I 
L'Ajuntament de Quart de Poblet va aprovar, en sessió de 27 de març de 2012, 
un Pla Economicofinancer de conformitat amb el Reial Decret Llei 4/2012, de 
24 de febrer, pel qual es determinen obligacions d’informació i procediments 
necessaris per a establir un mecanisme de finançament per al pagament de 
proveïdors de les entitats locals, amb una pressupostària per al període 2012-
2022, així com una operació de crèdit per un import final de 3.069.402,28 
euros. 

II 
Després de més de dos anys de vigència del contracte de l'esmentada 
operació de crèdit, amb el pagament d'un tipus d'interés molt elevat, el Govern 
de l’Estat ha aprovat el Decret Llei 8/2014, de 4 de juliol, d'aprovació de 
mesures urgents per al creixement, la competitivitat i l'eficiència, en el qual 
s’inclou un article que permet, amb una sèrie de requisits, cancel·lar el deute 
pendent amb el Fons per al Finançament dels Pagaments a Proveïdors. 

 
III 

Vist l'informe favorable d'Intervenció de 18 de setembre de 2014, sobre la 
viabilitat i conveniència de subscriure una nova operació de crèdit, que 
substituïsca l'actual i que pot suposar un estalvi important en la càrrega 
financera que suporta la corporació per l'operació abans citada. 

IV 
El 22 de setembre de 2014 es va aprovar mitjançant Decret núm. 2067/2014 
d’aquesta Alcaldia el Plec de Condicions per a dur a terme la contractació  
d'una operació de crèdit a llarg termini amb destinació a la cancel·lació de 
l’operació de crèdit subscrita el 23 de maig de 2012 amb el Fons per al 
Finançament dels Pagaments a Proveïdors. 
 
De conformitat amb aquest, es va obrir un termini perquè les entitats financeres 
presentaren les seues ofertes, ajustades al plec i que versaven únicament 



sobre el tipus d'interés Hi van concórrer les següents, segons l’acta de la mesa 
de contractació, de 6 d'octubre de 2014: 

 

 IMPORT   
DIFERENCIAL EURIBOR 
TRIMESTRAL 

BANKIA    fins a 2.973.483,46 € + 1,80 
LA CAIXA            fins a 2.973.483,46 €            + 1,18 
C. POPULAR        fins a 2.973.483,46 €            + 1,35 
B. SABADELL     fins a 2.973.483,46 €           + 1,14 
B. SANTANDER fins a 2.000.000,00 €            + 1,14 

 
Vist l'informe d'Intervenció, de 14 d'octubre de 2014, i segons acord de la mesa 
de contractació reunida el 17 d'octubre de 2014, de conformitat amb l'article 
21.1 f) de la Llei 7/85, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local  
RESOLC: 

I 
Adjudicar a Banc de Sabadell una operació de crèdit per un import de fins a 
2.973.483,46 euros amb un tipus d'interés referenciat a l'euribor trimestral més 
un diferencial d'1,14 punts bàsics, i amb amortitzacions trimestrals amb 
finalització el 29 de maig de 2022 destinada íntegrament a la cancel·lació total  
del préstec vigent, que fou aprovat en sessió de 27 de març de 2012 i concertat 
per l’Ajuntament de Quart de Poblet acollint-se a allò que estableix el Reial 
Decret Legislatiu 4/2012, de 24 de febrer. La cancel·lació es duu a terme 
d'acord amb el que estableix l'article 3 del Reial Decret Llei 8/2014, de 4 de 
juliol, “d'aprovació de mesures urgents per al creixement, la competitivitat i 
l'eficiència. 

II 
Que es comunique aquesta a les entitats financeres a les quals se’ls va 
comunicar el plec de condicions perquè presentaren, si era el cas, ofertes i 
amb les quals aquest Ajuntament manté comptes oberts. 

III 
Elevar al Ple, perquè la ratifique, aquesta resolució, perquè juntament amb 
aquesta i amb la documentació pertinent, es trameta al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques perquè l’autoritze de conformitat amb el Reial Decret 
Llei 8/2014, de 4 de juliol. 
 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels vint regidors i regidores assistents a 
la sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, acorda: 
 
U. Ratificar tots els apartats del Decret núm. 2309/2014. 
 
Dos. Comunicar aquest acord al Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques. 
 
7. CONVENI ENTRE L'AGÈNCIA ESTATAL D'ADMINISTRACIÓ 
TRIBUTÀRIA (AEAT) I LA FEDERACIÓ ESPANYOLA DE MUNICIPIS I 
PROVÍNCIES PER A RECAPTAR EN VIA EXECUTIVA ELS RECURSOS DE 
DRET PÚBLIC DE LES CORPORACIONS LOCALS. 
 
Havent donat compte a la Comissió del Conveni entre l'Agència Estatal 
d'Administració Tributària i la Federació Espanyola de Municipis i Províncies 



per a recaptar en via executiva els recursos de dret públic de les corporacions 
locals. 
 
El Conveni té com a objecte l'assumpció per l'Agència Tributària de la gestió 
recaptatòria executiva dels següents recursos de dret públic de les 
corporacions locals quan aquestes li ho encomanen: 
– Recursos de dret públic de naturalesa tributària. Al respecte d’això, no es 
podran remetre deutes l'import principal dels quals per deute siga inferior a 60 
euros (límit que podrà ser revisat per l'Estat). 
– Recursos de dret públic no tributaris. Al respecte d’això, no es podran remetre 
deutes l'import principal dels quals per deute siga inferior a 1.500 euros. 
 
Vist l’informe que ha emés el Sr. Tresorer i amb el dictamen previ favorable de 
la Comissió Informativa d’Hisenda, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels 
vint regidors i regidores assistents a la sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, 
acorda: 
 
U. Adherir-se íntegrament al Conveni subscrit entre l'Agència Estatal 
d'Administració Tributària i la Federació Espanyola de Municipis i Províncies 
per a recaptar en via executiva els recursos de dret públic de les corporacions 
locals per part de l'Agència Estatal d'Administració Tributària.  
 
Dos. Comunicar aquest acord al Sr. Director del Departament de Recaptació 
de l'Agència Estatal d'Administració Tributària. 
 
8. PLA MUNICIPAL DE PREVENCIÓ DE LES 
DROGODEPENDÈNCIES I ALTRES TRANSTORNS ADDICTIUS, 
2014-2017. 
 
Vist el document redactat de conformitat amb la Llei 3/1997, de 16 de 
juny, sobre drogodependències i altres trastorns addictius a la Comunitat 
Valenciana. 
 
Havent emés un informe favorable la Comissió de Prevenció de 
Drogodependències, en la sessió celebrada el dia set d'octubre 
d’enguany, com també la Comissió Informativa d'Acció Social. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels vint regidors i regidores 
assistents a la sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, acorda aprovar el Pla 
Municipal de Prevenció de les Drogodependències i altres Trastorns 
Addictius, per al període 2014-2017. 
 
Debat 

DEBATE.- 
 
Sr. Torres. 
 
 Jo en vaig a fer una molt breu. 
 
 En este punt volguera fer constar, que conste en acta,  el nostre 

agraïment als tècnics municipals que han fet possible l’elaboració d’este Pla, 
que s’han ocupat i preocupat pel seu desenvolupament. Són molt importants les 
contribucions que s’han fet des de la Comissió de Drogodependències i centres 



educatius; sempre són benvingudes les participacions dels col·lectius, entitats, 
i associacions en projectes d’este tipus, però ens agradaria que quedara 
constància, per la nostra banda,  de l’agraïment a les persones que van fer, que 
van encarregar de realitzar, passar i tabular les enquestes fins als tècnics de 
serveis socials que ajuden al fet que el departament de Serveis Socials de 
l’Ajuntament de Quart siga referent de professionalitat i eficàcia dins i fora 
del nostre poble. 

 
Sr. Valiente. 
 
Ese agradecimiento tuve la oportunidad de hacerlo a todos los que 

participaron en la elaboración del mismo en la Comisión de Drogodependencia, 
estoy de acuerdo con Xavi  y que quede constancia también de mi  agradecimiento y 
expresión pública de este mismo agradecimiento. 

 
Sra. Mora. 
 
no. Nosotros ya apoyamos esta propuesta de hecho teníamos representación 

dentro de este Consejo, se dijeron  también algunas apreciaciones,  se aceptaron 
y por lo tanto, creo que felicitar a todos los técnicos y que sea toda la 
Corporación la que estamos en la misma línea. 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Yo creo que , efectivamente, además de felicitar y felicitarnos creo que 

es un ejemplo  de un modelo participativo de nuestro municipio la elaboración de 
dicho, y por tanto creo que es para felicitarse todos, la ciudadanía, los 
técnicos … 

 
Sra. Presidenta. 
 
… y los políticos, y sobre todo decir, yo creo que por supuesto que me 

sumo a la felicitación,  pero como cualquier plan que se hace en este 
Ayuntamiento, en el que creo  que contamos todos en todas las áreas con unos 
técnicos extraordinarios, me parece muy bien concretar en este caso, pero no 
tiene que ser una cosa extraña, como parece que sea …, porque yo creo que los 
técnicos del Ayuntamiento de Quart de Poblet, en general, de todo hay siempre, 
pues son personas y profesionales y hacen las cosas muy bien, y también es de 
verdad que para eso trabajan, para hacerlo bien, y que me parece bien que conste 
esta felicitación pero en general todos los planes de empleo, participación, 
educación se hacen, creo, con todo el buen interés … es este caso me sumo porque 
estamos hablando de este, pero no tiene que ser una excepción es lo que quiero 
decir …la felicitación  … 

 
9. INFORMACIÓ TRIMESTRAL PLA D'AJUST, TERCER TRIMESTRE. 
 
Queda assabentat el Ple de l'informe trimestral emés per Intervenció i la 
documentació tramesa al Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques, sobre el Pla d'Ajust aprovat pel Ple de l'Ajuntament, en la 
sessió de 27 de març de 2012, de conformitat amb el Reial Decret Llei 
4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen obligacions d'informació 
i de procediments necessaris per a establir un mecanisme de 
finançament per al pagament a proveïdors de les entitats locals. 
 
10. LÍNIES FONAMENTALS PRESSUPOST DE LES ENTITATS LOCALS, 
ORDRE HAP/2015/2012, D'1 D'OCTUBRE, PER LA QUAL ES 
DESENVOLUPEN LES OBLIGACIONS DE SUBMINISTRAMENT 
D'INFORMACIÓ PREVISTES EN LA LLEI ORGÀNICA 2/2012, DE 27 
D'ABRIL, D'ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I SOSTENIBILITAT 
FINANCERA 
 
Queda assabentat el Ple de la informació tramesa al Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques per al compliment de l'Orde HAP/2105/2012, d'1 



d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 
d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 

                       
           Sr. Interventor. 
 
Bueno esto, en realidad responde a una obligación, por primera vez que 

desde Europa, obliga a las Administraciones Públicas a presentar unas líneas 
generales de lo que van a ser los presupuestos.  

 
Lo que ocurre es que aquí en Quart, y será de los que tienen  algo, se 

aprobó un marco presupuestario el año pasado, este año también se presentará con 
ocasión de los presupuestos para el año 2015, y en realidad ha sido la 
trasposición de ese Decreto del marco presupuestario del año pasado para, creo  
que era para el 14, 15 y 16 la trasposición a esta obligación que por primera vez 
obliga a la Comisión Europea a presentarlo, y eso es este documento, no es otra 
cosa.  

  
11. PROPOSTES. 
11.1. PROPOSTA CONJUNTA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL 
PSOE, REGIDOR NO ADSCRIT, ISMAEL VALIENTE, I COMPROMÍS 
CONTRA EL COPAGAMENT EN DEPENDÈNCIA I LES POLÍTIQUES 
ANTISOCIALS DE L'ACTUAL CONSELLERIA DE BENESTAR SOCIAL. 
 
Es llig la proposta consensuada pel Grup Municipal Socialista, regidor no 
adscrit, Ismael Valiente i Compromís, contra el copagament en dependència i 
les polítiques antisocials de l'actual Conselleria de Benestar Social, del tenor 
literal següent: 
 
El Reial Decret Llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per a garantir 
l’estabilitat pressupostària i de foment de la competitivitat va introduir profundes 
modificacions en la Llei 39/2006, de 14 de desembre, de promoció de 
l’autonomia personal i atenció a les persones en situació de dependència. 
 
Més enllà de ser qüestionable efectuar canvis legislatius mitjançant l’ús del 
RDL, l’objectiu principal de la reforma, tal com estableix el mateix preàmbul, és 
únicament disminuir el nivell de la despesa pública en el sector de la 
dependència. 
 
 
L’Ordre 21/2012, de 25 d’octubre, de la Conselleria de Justícia i Benestar 
Social, per la qual es regulen els requisits i condicions d’accés al programa 
d’atenció a les persones i a les seues famílies en el marc del Sistema per a 
l’Autonomia i Atenció a la Dependència al País Valencià, suposa l’acatament 
sense embuts d’aquesta doctrina neoliberal, establint un copagament de fins el 
90% a les persones dependents i retallant prestacions econòmiques per a 
l’atenció en l’entorn familiar que, en alguns casos, arriben fins al 70%, cosa que 
deixa moltes famílies amb ajudes de només 20 euros. 
 
Paral·lelament, el passat 6 d’agost de 2013, es va publicar en el DOCV el 
Decret 113/2013, de 2 d’agost, del Consell, pel qual s’estableix el règim i les 
quanties dels preus públics a percebre en l’àmbit dels serveis socials. 
 
Amb aquesta disposició, el Consell estén el copagament a les persones amb 
discapacitat que no tinguen reconeguda la dependència i que necessiten 



recórrer a residències, centres de dia i de nit, teleassistència, servei d’ajuda a 
domicili, centres de rehabilitació i integració i habitatges tutelats.  
 
No obstant això, el 7 d’octubre passat, el Tribunal Superior de Justícia Valencià 
va declarar “la íntegra nul·litat de ple dret d’aquest decret” posant fi a una 
situació tremendament injusta i que ha repercutit molt desfavorablement sobre 
la població de persones discapacitades i les seues famílies, com també sobre 
els mateixos serveis socials especialitzats. 
 
Perquè, amb l’excusa d’igualar el copagament en les places públiques, després 
de retallar salvatgement la Llei de Dependència, aquest decret suposava un 
retall dràstic en aquest sector que ha comportat conseqüències fins i tot fatals 
per a moltes persones, pel fet de no poder copagar els serveis que estaven 
rebent i d’haver de dependre, en els casos en què era possible, de les seues 
familíes i/o persones pròximes. 
 
i és que l’”inhumà” afany recaptatori del decret resultava del tot evident; per 
exemple en el tercer paràgraf de l’article 3.1 quan estableix que “en els casos 
en què l’aportació de la persona beneficiària no siga suficient per a pagar en la 
seua totalitat la participació en el cost del servei, correspondrà al 
reconeixement de deute corresponent si és el cas”. 
 
Però a dia de hui, aquesta bona notícia encara està envoltada d’incertesa per 
tal com la consellera de Benestar Social ja ha anunciat que recorrerà contra 
aquesta sentència i que en qualsevol cas buscarà aquelles vies que permeten 
resultats equiparables: desmantellar el sector públic dels serveis socials 
especialitzats. És per això que tant les organitzacions d’usuaris com els 
sindicats i partits polítics mínimament solidaris estan exigint la dimissió de la 
consellera. 
 
Els ajuntaments, com a institucions més pròximes a la ciutadania, han de 
defendre els interessos i drets dels veïns, sobretot dels sectors més 
vulnerables. Per això, entenem la necessitat del debat en cada municipi i 
institució local i l’acord unànime davant del copagament en discapacitat i 
dependència com a mecanisme discriminatori que aprofundeix encara més, si 
és possible, la desigualtat social. 
 
Per tot això que s’ha exposat, presentem la següent: 
 

PROPOSTA D’ACORD 
 

1. Aquest Ajuntament acorda manifestar el seu rebuig al recurs de cassació 
que ha anunciat que presentarà el Consell , i sol·licita a aquesta administració 
que aplique ‘en tot el seu rigor’ la sentència del TSJ, que no s’intente imposar 
de nou el copagament per altres vies i que es tornen els diners als dependents 
afectats. D’una altra manera, també exigim la dimissió de la titular d’aquesta 
Conselleria, Sra. Asunción Sánchez-Zaplana. 
 
2. Aquest Ajuntament també acorda manifestar la seua disconformitat amb els 
retalls introduïts per la llei 39/2006, de 14 de desembre, de promoció de 
l’autonomia personal i atenció a les persones en situació de dependència i, en 
conseqüència: 



 
a) Exigisc al Govern d’Espanya la retirada del Reial Decret Llei 20/2012, de 13 
de juliol, de mesures per a garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de la 
competitivitat. 
 
b) Exigim al Consell la derogació de l’Ordre 21/2012, de 25 d’octubre, de  la 
Conselleria de Justícia i Benestar Social, per la qual es regulen els requisits i 
condicions d’accés al programa d’atenció a les persones i a les seues famílies 
en el marc del Sistema per a l’Autonomia i Atenció a la Dependència a la 
Comunitat Valenciana, de manera que recobre vigència la regulació prèvia a 
aquesta, inclosa en la disposició derogatòria única.  
 
3. Instar al Consell la creació d’una mesa negociadora representada per totes 
les parts, és a dir, entitats titulars, treballadors, usuaris, agents socials, familiars 
i administracions implicades per a resoldre el futur del sector anteposant la 
creació d’un model d’atenció de qualitat. 
 
4. Comunicar els acords a: 
– Govern del Consell valencià. 
– Presidència del Govern d’Espanya 
– Tots els grups parlamentaris que tenen representació a Les Corts i al 
Congrés. 
 
Sotmesa a votació, el Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a 
favor, 10 PSOE, 1 Compromís i 1 I. Valiente, regidor no adscrit, i el vot 
en contra del PP (8),  acorda aprovar la proposta. 
 
Debat 

Sra. Presidenta  
 
Si les parece pasamos a las propuestas, hay cuatro, la primera es 

conjunta por los grupos municipales del PSOE e Ismael Valiente contra el copago 
en dependencia y las políticas antisociales de la consellería  de Bienestar 
Social … 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Sra. Alcaldesa … in voce Compromís se ha adherido … 
 
Sra. Presidenta. 
 
De acuerdo … de acuerdo … o sea que sería presentada por el PSOE, Ismael 

valiente y Compromís … pues lo corregimos … 
 
Hacemos las intervenciones … 

 
Sr. Torres 
 
 No cal dir que Compromís en general i este regidor en particular 

estem en contra de les polítiques antisocials del PP i estem a favor de les 
persones, és per això que anem a recolzar esta moció i que bé … és una llàstima  
que tornem a parlar una altra vegada d’un del sectors que ja per si requereix una 
protecció extra per part de les institucions a la qual en canvi el PP sembla 
voler maltractar especialment, només així s’entenen les contínues retallades, els 
copagaments o els continuats impagaments que estan patint per part de la 
conselleria i del govern central.  

 
 En primer lloc hem de condemnar les mesures  aprovades pel PP de 

copagament dels serveis deguts pels dependents, així com els vinculats al 
copagament farmacèutic que va deixar fora moltes medicines i va elevar les 
quanties a pagar i la nomenada també com a copagament hospitalari que resulta tan 



cruel que inclús les mateixes comunitats autònomes s’han negat fins ara a la seua 
aplicació; totes elles  perjudiquen greument la situació econòmica dels 
dependents  així com, en molts casos, la dels seus familiars que han de fer-se 
càrrec front a una administració que no dóna resposta. Aprofite també hui per a 
criticar les formes d’aplicació de l’anomenada Llei de Dependència a la Comunitat 
Valenciana. El PP va decidir, des de l’aprovació de la llei, que ells anaven a 
boicotejar-la o almenys a no complir-la correctament; així ens trobem que els 
cuidadors de dependents al País Valencià continuen cobrant amb més de tres mesos 
de retard i no es paguen les ajudes retroactives, per això no paren de sorgir 
iniciatives contra les seues actuacions com es el cas de, també, del recurs de 
cassació que ha tingut la cara de presentar la consellera Sánchez Zaplana. 

 
 En definitiva, sembla que el PP gestiona contra el i les  

dependents, contra les persones i això, per a nosaltres, és intolerable. Les 
retallades estan sent tan cruels que rebasen la barrera de la legalitat, ho diu 
fins i tot el Tribunal Superior de Justícia. 

 
 Per molt que això no semble ser un problema per al PP, per a 

nosaltres és intolerable; per això estem totalment d’acord en rebutjar el recurs 
que vol presentar el Consell, en manifestar la nostra disconformitat amb les 
retallades, els copagaments, exigint clar que sí. Exigim la retirada del Reial 
Decret 20/12, que imposa mesures per a garantir l’estabilitat pressupostària i 
també demanem la creació d’una taula, com diu la moció, negociadora representada 
per totes les parts que antepose la creació d’un model d’atenció basat en la 
qualitat. 

 
Gràcies. 

 
Sr. Valiente. 
 
Los gastos en dependencia no debemos considerarlos sino  como inversión 

en calidad de vida, tanto a nivel personal como social. 
 
Por tanto no debemos permitir  la masacre que está llevando a cabo el PP 

en este sector, cuando más legislan, regulan y condicionan en esta materia … 
provocan mayor dolor y sacrificio en las personas afectadas. 

 
Los precios públicos de los dependientes con reconocimiento o sin él ha 

supuesto un debilitamiento económico y social de los afectados y  sus familias, 
impropio de los tiempos que vivimos. La anulación del Decreto  113/2013, por el 
Tribunal superior de justicia de la Comunidad Valenciana, con fecha 7 de octubre, 
intentó  resolver la injusticia de los precios públicos y el inhumano afán 
recaudatorio del gobierno del PP 

 
El reconocimiento de deuda supone una verdadera humillación para los 

afectados que no podemos ni debemos consentir. Al PP la sentencia le resbale y 
errer que erre continúa con sus despropósitos de desmantelamiento del estado de 
bienestar presentado recurso de casación, tratando de imponer el copago por otras 
vías torticeras e igualmente injustas. 

 
 Ante tanta tozudez del gobierno del PP las propuestas de acuerdo son 

claras y espero su aprobación. Rechazo el recurso, disconformidad con los 
recortes, retirada del Decreto, derogación de la orden y en definitiva de todos 
los acuerdos que la moción  plantea en el intento de paliar los dramas personales 
y sociales  en el ámbito de la dependencia como se plantea en la moción. 

 
Muchas gracias. 
 
Sra. Mora. 
 
Sí. Vamos a ver mmm … me he quedado con lo de que “le resbala” …eso de 

que le resbala la sentencia … mmm… yo me voy a limitar a la moción que uds han 
presentado conjuntamente, el Sr. Valiente, el Grupo del PSOE y Compromís, que se 
adhiere a la moción. 

 
Miren uds en esta moción yo voy a leer … porque es una moción que … que 

la realizan dentro de la demagogia que han querido  realizarla para que este 
grupo ya de entrada sea infumable y que no la  votemos. O sea, ellos ya la han 
realizado esta  moción con ese fín, para que el PP no pueda aceptar los términos 
ni la forma que han redactado la moción. 

 
Y voy a leerles la propuesta de acuerdo porque nadie la ha leído, han 

cogido unas cosas de por aquí otras de por allá y cada uno ha dicho pues eso … el 



Sr. Bartolomé Nofuentes, que de momento no lo he escuchado …, espero que él sea 
un poco más coherente cuando también haga su intervención y que nos centremos en 
realidad al tema que nos ocupa hoy,  porque hoy no nos ocupa el tema de decir si 
tienen o no tienen que pagar el copago sí o el copago no, porque eso no es 
verdad. Por lo tanto, no podemos permitir que se mienta y que se intente 
confundir a la ciudadanía y menos en temas tan delicados y tan sociales como son 
el tema de la discapacidad. 

 
Por lo tanto, uds en la propuesta de acuerdo, … porque no voy a leer en 

realidad la exposición de motivos … porque como no tiene desperdicio … y ante 
todo cuando ya no tienen suficiente argumentación ya lo que hacen es  utilizar el 
desprecio y el insulto constantemente, a cualquier administración, voy a 
obviarlo. 

 
Pero sí que como propuesta de acuerdo uds quieren que este Ayuntamiento 

actúe y manifieste  su rechazo al recurso de casación que ha anunciado que va a 
presentar en el Condell y solicita a esta administración que aplique en todos sus 
rigor la sentencia del TSJ. 

 
Que no se intente imponer de nuevo el copago por otras vías y que se 

devuelva el dinero a los dependientes afectados. De otro modo exige también la 
dimisión de la titular de la Consellería la señora Asunción Sanchez Zaplana. 

 
Pues vayamos por partes, porque yo creo que los vecinos de este municipio 

también deben de ser  conocedores del contenido que uds ha hecho en la moción y 
de lo que vamos a debatir en este momento,  porque uds lo que no pueden hacer es 
intentar ponerlo todo en el bombo porque el PP es malísimo y todos contra el PP. 
Pues no, cada cosa lo que toque en cada momento.   

 
Miren uds, el Consell por supuesto que va a respetar las decisiones 

judiciales, además en todo su rigor, no tengan la menor duda, porque en ningún 
momento la sentencia está cuestionando el copago, lo único que dice es que como … 
la norma que se ha dicho que ha sido a través de un Decreto, no  debe de hacerse 
a través de un Decreto, se tiene que regular con mayor rango rango normativo, y 
eso significa que se tiene que hacer a través de una Ley, y eso uds lo saben, que 
no está cuestionando el copago si o no, o pagan esta cantidad o pagan aquella, 
están diciendo además de solamente de las personas no dependientes, que también 
hay que decirlo todo, aquí nadie está diciendo de las personas que hace tiempo 
que ya están pagando, solamente de las personas que no tienen reconocido la 
dependencia. 

 
Por lo tanto,  ehh… después de decir esto pues también … uds hacen una 

alusión yu pone, que se devuelva el dinero a los dependientes afectados, y este 
grupo municipal se pregunta, porque yo en estos momentos me encuentro en Quart de 
Poblet, ni estamos en las Cortes, Sra. Alcaldesa, ni estamos en la Diputación, 
por lo tanto en  las Cortes de debate Comunidad Valenciana, en la Diputación se 
debate la Provincia, y en Quart lo que nos afecta a los vecinos de Quart. Yo creo 
que debemos de centrarnos dentro de esa línea. Sí, por lo tanto, a los 
dependientes vamos a … porque además yo tengo alguna pregunta y me gustaría que 
se aclarase también. 

 
Que se devuelva el dinero a los dependientes afectados. Uds saben que ese 

dinero se ha cobrado, en aquellos centros que no han sido municipales han cobrado 
los centros. En este caso el centro que tenemos en Quart es municipal, lo ha 
cobrado el Ayuntamiento, yo no se si ud quiere ahora devolver el dinero, porque 
la sentencia tampoco está diciendo que se devuelva el dinero, pero  uds quieren 
ahí que se devuelva el dinero y mi pregunta es uds tienen unos precios públicos 
para ese centro que hay en Quart, luego a través de una beca dan una subvención, 
y el resto el usuario que lo tenga que abonar. Si no es así, por favor, me 
gustaría que se rectificase porque ese es el conocimiento que yo tengo del centro 
que tenemos aquí en Quart y es lo que me gustaría que en realidad a los vecinos 
de este municipio nos puede, además interesar, preocupar y que es, además, 
nuestra obligación de ocuparnos de los vecinos de nuestro municipio. 

 
Porque he de decir que aquí en el centro ocupacional de Quart hay 36 

personas, que son las que tienen plaza, pero de esas 36, 25 son de Quart, y de 
esas 25 personas, hay 20 que son dependientes y hay 5 que no lo son, esas cinco 
personas son las únicas que afecta en este momento la sentencia del TSJ. Yo tengo 
unos números que no lo sé si son ciertos o no, por eso los voy a decir ahora en 
mi primera intervención, porque sí que me gustaría si luego no son así por favor 
que se me rectifique. 

 



Según tengo entendido el coste del centro son 742 euros,  de ese importe 
el Ayuntamiento hace una beca de 333 euros, y el usuario tiene que pagar 409, lo 
que ya no sabemos es  si a lo mejor ese usuario podrían entrar dentro del grupo 
de tener que pagar 0, de copago, no lo sé, no se como uds hacen el … a mí sí que 
me han pasado estos datos eh? Al nivel del Ayuntamiento de Quart, que es lo que 
está haciendo y aparte he hablado con algún usuario también y ..… que .. al que 
le agradezco pues un poco también se nos han aclarado las dudas que teníamos. 

 
Por lo tanto, estaríamos hablando de las 25 personas de este municipio 

que, en realidad, de una manera u otra les está implicando este … el poner en 
marcha la Ley de Dependencia aprobada en el año 96 … y que se ha tenido que 
regular como han hecho otras comunidades, y en la Comunidad Valenciana, hablando 
de ella, se hace a través de un Decreto para que los primeros que cobren sean los 
centros, por eso lo usuarios pagan a los centros, porque otras veces que uds nos 
han presentado alguna moción o nos han dicho que  reclamemos a la Generalitat el 
pago porque hay una deuda en el Ayuntamiento nosotros hemos estado respaldándolo, 
y les hemos dado de la razón, y hemos dicho sí, nosotros también reclamamos que 
se pague el dinero que está pendiente para el Ayuntamiento de Quart. 

 
De la misma manera que, sin irme muy lejos en el Pleno anterior uds 

presentaron  una moción que querían exigir que aumentase la partida de bienestar 
social de la Generalitat porque el Ayuntamiento de Quart necesitaba más dinero, y 
tuvieron el respaldo del grupo municipal del PP. 

 
Pero lo que no podemos hacer es confundir a la gente y decir que esto es 

lo que ahora toca, esto es lo que tenemos que ir nosotros ahora diciendo y así 
hacemos un mareo a todo el mundo que nadie se entere de nada, pero aquí los más 
sociales somos nosotros, los que estamos  al lado de las personas y el PP, vamos, 
el PP eh … pues no sé los calificativos que uds nos dicen, los cuales no voy a 
repetir desde luego. 

 
Luego también en la propuesta también dicen que … que también manifiestan 

… su disconformidad con los recortes por la Ley 39/06, y que también exigen la 
retirada del R.D. Ley para garantizar la estabilidad presupuestaria y de fomento 
de la competitividad, yo, la verdad, esto me  he quedado alucinada. 

 
Y luego también, exigen al Consell la derogación de una Orden que en su 

momento se tuvo que poner en marcha en la Comunidad Valencia, pues igual que en 
el resto de comunidades, además es que esto es curioso … porque una de las 
comunidades, la andaluza, ellos están cobrando, pero están cobrando linealmente, 
un poco por lo que decía antes de lineal o no … no sé Sr. Nofuentes, hay 
comunidades, por ejemplo la andaluza, que todos pagan lo mismo, los que más 
tienen y los que menos, porque ahí no se ha hecho ¿eh? Unos porcentajes según 
según la renta que tenga cada usuario, no … ahí lo que se ha hecho ha sido todos 
pagan por igual, tengan más o menos, y eso es una realidad, por lo tanto … yo 
creo que en su momento, cuando se presentó una moción muy parecida a esta este 
grupo dijo que … que consideraba que se debía reunir  eh… pues aquellas mejoras 
que … los sectores que estaban planteando tenían que reunirse y sentarse, nos 
abstuvimos en ese momento, uds saben igual que nosotros que se hicieron esas 
reuniones, las cuales hay unas actas .. que gracias a esas reuniones y ese 
compromiso han mejorado … bastante las aportaciones que tienen que hacer las 
personas que tienen una discapacidad, los dependientes y los no dependientes, … 
por lo tanto, lo que no puedo entender es como aceptan unas propuestas, es una 
mejora y luego se van a los tribunales.  

 
Mire, el copago se ha hecho siempre, estando la Ley de Dependencia, 

porque precios públicos siempre ha habido, la prueba evidente es que en este 
municipio también lo tenemos. Por lo tanto, vemos que es una moción que en 
realidad, como uds dicen hay que cumplir la … la decisión que ha tenido la 
sentencia del TSJ y es lo que en estos momentos va a hacer el Gobierno 
Valenciano, cumplir una sentencia diciendo que en vez de ser a través de un 
Decreto tiene que ser a través de una Ley, y luego,. Cuando llegue a las Cortes 
Valencianas, allí discutirán el contenido de esa Ley, porque es donde se discute 
y se aprueban las leyes, en las Cortes Valencianas.  

 
Gracias. 
 
Sr. Nofuentes. 
 
Brevemente. Voy a ver si tengo capacidad de síntesis. 
 



Esto es muy simple, uds en enero del 13 sacan unos recortes, entre ellos 
le afecta a los discapacitados, por cierto, recuerde que en el Francisco Esteve 
hay ciudadanos de Quart. 

 
En verano del 2013 hacen un R.D. en el que ponen un copago a los 

discapacitados. Los discapacitados representados por el CERMI denuncian ante los 
tribunales que ese decreto, además de injusto, entienden que es ilegal, la 
sentencia dice que ese decreto, además, afecta a aspectos esenciales de la vida 
diaria y de la dignidad de las personas, y que por tanto no puede aplicarse ese 
decreto. 

 
La discusión no está  en si tienen que devolver los quince millones que 

han pagado ya esos discapacitados, no …, si no que la respuesta del gobierno 
valenciano es, nosotros aunque la justicia diga que no es legal que apliquemos 
ese R.D., que no es justo, lo venimos diciendo desde hace mucho tiempo, nosotros 
vamos a recurrir esa sentencia, y por otro lado, nos vamos a ir y en vez de poner 
el copago a través de un impuesto, crearemos una tasa, y cómo sortearan al 
tribunal? En vez de ir  vía copago a través de un impuesto, se inventan una tasa 
y dicen, uds no se preocupen, no inventaremos una tasa y se la seguiremos 
cobrando. Ese es el aspecto. 

 
Lo que aquí venimos a decir, que cuando de forma política y voluntaria en 

este pleno, a través de las asociaciones, le decíamos a uds que no aplicasen ese 
copago, que es injusto aplicar a esas personas un copago en esas condiciones, 
cuando les decíamos esto uds decían que no, que sí que iban a aplicarlo, un juez 
ha dicho que no es así, que no se puede aplicar, al menos desde ese formato, y 
uds  han dicho, recurrimos por un lado y nos inventamos otros formato, pero no 
tenemos ninguna intención a renunciar a ese pago, así de simple es. 
 

Sr. Torres. 
 
 A mi, m’agradaria mmm… No vaig a entrar en detalls de la moció, 

però sí que m’agradaria, si em deixeu un moment, llegir una carta que el CERMI –
el CERMI és el Comité d’Entitats Representants de Persones amb Discapacitat de la 
Comunitat Valenciana– ha remés a totes les entitats,  associacions, centres de 
treballadors, centres d’atenció, que davant de la sentència del Tribunal Superior 
de Justícia i de la carta que la directora general de la Discapacitat, Pilar 
Collado, ha enviat pressionant els centres, el CERMI ha fet arribar la carta de 
la que vaig a extractar alguns fragments, perquè la pugueu conéixer. Jo crec que 
aclareix molt bé per on anava el senyor Nofuentes, el per què d’aquesta moció i 
de qualsevol acció que s’emprenga contra les retallades. Hi ha d’actuar, 
pronunciar-se, manifestar-se en contra de les retallades, copagaments, i altres 
barbaritats que el PP fa amb el sector de la discapacitat. Diu així la carta: 

 
«Ante la carta que os ha dirigido con la intención de confundiros  la 

Directora General de Discapacidad, Pilar Collado,  con el fin de consolidar de 
hecho un copago que tan pronto sea firme la sentencia y lo será más pronto o más 
tarde, quedará como indebido, ya que el Decreto en el cual se sustentan queda 
nulo de pleno derecho y en consecuencia, todas las acciones que se tomaron bajo 
dicho decreto. 

 
Queremos puntualizar las siguientes cuestiones…” y dice, punto uno… “la 

sentencia, efectivamente, no se pronuncia sobre el copago ni tiene porque 
pronunciarse ya que la nulidad total del Decreto con la expulsión del mismo del 
ordenamiento jurídico hace que todas las acciones emanantes de dicho Decreto son 
nulas de pleno derecho también, por tanto las cantidades cobradas· … abro 
comillas “abre jurídicamente la vía” cierro comillas para la solicitud  de 
devolución de los ingresos de devenidos en indebidos, o subsidiariamente a la 
exigencia de la responsabilidad patrimonial de la administración de la 
Generalitat Valenciana, lo cual quiere decir que todo lo cobrado  desde el día 
uno de enero hasta la aparición de esta prometida tasa son susceptibles de ser 
reclamadas a los centros o servicios que las han ejecutado, o, subsidiariamente a 
la Generalitat, parece, dice el CERMI que Dª Pilar Collado se empeña en no querer 
entender esta cuestión. 

 
Punto dos. Efectivamente la sentencia no entra en la orden 21/12 de 

octubre, no recurrida, y dicen ellos, el CERMI que si hacemos memoria diremos que 
no se recurrió porque el CERMI de la Comunidad Valenciana tuvo la buena fe de 
creer en la palabra de una Consellera recién subida al cargo, que prometió  
negociar con el CERMI la mejora de la orden, si no se producía la denuncia, pero 
bueno, dice, no es esto lo que aquí  tratamos, sí que queremos recordar a la Sra. 
Collado que las personas mayores y las personas con discapacidad no dependientes 
sí se regían por la Orden 21/12, por la disposición Cuarta de esa Orden. 



 
Por tanto, al ser expulsado del sistema jurídico este Decreto esta  

cláusula adicional ya no existe y en ninguna parte queda constancia de su 
validez”.  

 
Dice también el punto tres, por ejemplo …”la Dirección General con el fin 

de consolidar el copago está jugando con un recurso de casación cuya finalidad se 
diga lo que se quiera es retrasar al máximo la entrada en vigor de la sentencia 
pues sabe muy bien que tiene escasas posibilidades de que si es admitido a 
trámite, cosa que dudamos, llegue a ganar dada la contundencia de la sentencia; 
por otra parte juegan, dice el CERMI, con el otro  supuesto que da la experiencia 
de que a los usuarios dados muchas veces sus propios recursos sociales les es muy 
difícil recurrir, ya sea por miedo, impotencia económica o mil razones, con lo 
cual la Generalitat minimiza la posible devolución de las cantidades cobradas en 
indebido”. 

 
Punto cuarto, dice: “… solo queremos decir a los centros que con estas 

coacciones para que apliquen el copago la Generalitat está arrojando las posibles 
consecuencias de su mala gestión a los centros y servicios, quienes un día pueden 
tener que enfrentarse con sus usuarios si estos reclaman sus cantidades pagadas” 

 
Punto cinco dice: “…vendría a cuento recordar que entre una de las 

posibles  causas de nulidad de este Decreto fue el supuesto …”  dice aquí entre 
comillas … “informe de impacto de género firmado por Dª Pilar Collado, en el que 
con una terrible ligereza en dos líneas y media literalmente decía que no existe 
impacto de género y el juez  en la sentencia califica este informe en menos que 
nada y que no es un informe porque no da razones de nada, desde el CERMI apuntan 
que no quieren añadir en dicho informe tal y como transmite la Comisión de 
Mujeres del CERMI quieren reconocer  que es un insulto a las miles a mujeres de 
la Comunidad Valenciana atrapadas por la necesaria atención a sus familiares con 
una discapacidad o en sus mayores más o menos dependientes. Este hecho, dice el 
CERMI,” …  no lo dice la oposición, lo dice el CERMI … “… este hecho la 
descalifica para continuar ejerciendo como Directora General  de Discapacidad, si 
no lo aclara y pide perdón a todo este colectivo de mujeres…»   

 
Això. Eixes són les actuacions, és el que està fent el govern valencià, 

la conselleria i la directora general.  
 
Moltes gràcies. 

 
Sr. Valiente. 
 
Pues muy breve, porque queda claro, cuando decía el PP que a la gente no 

la confundimos, y sobre todo a la que no confundimos  es a la gente que está 
padeciendo las consecuencias, pero  ha quedado claro con la exposición que ha 
hecho Xavi porque viene de la apreciación de aquellos que efectivamente conocen 
bien el problema y la moción que tiene sentido a… más que justo y más que 
necesario presentarla para su aprobación por este pleno, gracias. 

 
Sra. Mora. 
 
Bueno … yo escuchándolos cualquiera diría que tienen razón, porque 

afirman las cosas mezclando las cosas y conceptos, tergiversando  la realidad y 
yo creo que dando la vuelta a cuestiones francamente muy delicadas, y obviando 
desde luego en matices que son importantísimos, y para entender la situación y 
tratar de llegar  al mejor equilibrio de un sistema que es necesario que sea 
sostenible, igualitario y equitativo. 

 
Mire, eh … Sr. Torres, no es cierto que no se haya escuchado al sector, 

ni que la Consellería haya sido inflexible, uds como ya, sabemos que … que … hay 
unas mejoras y unas aportaciones que plantearon en su momento el sector … y … y a 
mí me sorprende porque ud ha hablado del CERMI, yo no voy a hablar del CERMI 
porque conozco el CERMI y conozco a las personas que firman un acta estando de 
acuerdo en todas las mejoras que quieren, es un acta que está firmada por el 
CERMI … pero al día siguiente el CERMI se va y denuncia el Decreto, por lo tanto, 
yo si no estoy de acuerdo con algo yo no firmo ningún acta, directamente me voy y 
lo denuncio se se que lo  están haciendo mal. 

 
Por lo tanto, yo creo que … volviendo a decir lo mismo en este momento 

está una sentencia que se tiene que cumplir, esa sentencia está diciendo que a 
través de un  Decreto no se pueden regular los precios y que tiene que ser una 
norma superior, como tiene que ser una Ley, 

 



Y también me sorprende porque claro, ahora es muy bonito hablar pues como 
hemos hablado, Sr. Nofuentes, y se lo digo a ud porque uds sí que han tenido la 
responsabilidad de gobierno en la nación, igual que lo han tenido en la Comunidad 
Autónoma. 

 
Yo creo que … quien aprobó en su momento y quien obligó a que se tenían 

que hacer aportaciones económicas de los costes de los servicios fue el PSOE, es 
que … es que hay que recordarlo, igual que recodarles también que en el año 1993 
uds en esta Comunidad, en la Valenciana, estaba gobernando el PSOE, y a través de 
un Decreto aplicaron el copago, el copago, precios públicos o como quieran 
llamarlo, pero era un Decreto, porque eran  precios públicos, ahora efectivamente 
no se puede cobrar a través de precios públicos, y vuelvo a repetir lo mismo. 
¿qué está ocurriendo?, que ahora estaban pagando los usuarios a los centros, 
porque sí que con el Decreto era a través de precios públicos, si a través de una 
Ley tiene que ser una Tasa y entonces quien tiene que recaudar en este caso es la 
Generalitat, ya no es el centro. Y ahí ud ha leído lo que dice el CERMI a mí me 
gustaría  que también hubiese leído lo que están diciendo los diferentes centros 
de la comunidad valenciana, referente a la postura que ha tomado el CERMI. 

 
El planteamiento que ud dice es … o no cobren o cobren o ahora devuelvan 

el dinero, ¿ud sabe .. el lío que se ha montado con todos los centros?, que son 
en realidad los que han cobrado, yo estoy esperando también que me contestes, 
pero que ahora el Sr. Nofuentes me conteste el centro ocupacional que tenemos 
aquí en Quart … al ser municipal el Ayuntamiento con esos precios públicos que 
pone para cobrar al usuario si … es así … si vamos a devolver el dinero … si 
vamos  a hacer caso a la sentencia, … si no vamos a hacer caso a la sentencia … 
que es lo ue vamos a hacer? … 

 
Pero yo creo que la confusión que están teniendo en este momento es … y 

además le voy a decir una cosa … ud antes ha hecho mucha referencia a que pague 
más el que tenga, y el que no tenga que no pague, efectivamente, estamos 
totalmente de acuerdo Sr. Nofuentes, la persona que no tiene no tiene porque 
pagar, de hecho los porcentajes mayoritarios son de personas que no pagan nada, 
porque ante todo se ha respetado … yo estoy contenta porque se ha aumentado 
también … todas aquellas personas que cobren 532 euros, no van a pagar 
absolutamente  nada, antes la persona que cobraba 542 euros tenía que hacer una 
aportación de 50 euros, y ahora se considera que no debe de hacer esa aportación, 
que la aportación  tiene que ser inferior y que va a pagar solamente 10 euros, 
para que siga teniendo como dinero de bolsillo los 532 euros …, yo creo que eso 
uds lo obvian y no dicen nada. 

 
Aquí todo, o sea todo, la dependencia, los mayores, todo sale a través de 

los impuestos que pagamos los vecinos, por lo tanto, aquel vecino que no tenga, … 
potestad suficiente para poder pagar un servicio … para eso tienen que estar las 
administraciones, para pagarlo, pero quien tenga debe de pagarlo … porque si no 
nos podemos cargar el sistema de  sostenibilidad de un país, ¡¡y uds lo saben!! … 
porque es que además uds mismo lo han dicho … es que la verdad … de verdad … no 
quería en meterme a decir muchas cosas … pero el Sr. Torres como también ha saco 
… yo tengo por aquí un artículo de … en su momento del que era Ministro de 
Trabajo y Asuntos Sociales … que es cuando se aprobó, además, la Ley de 
Dependencia, el Sr. Jesús Caldera …, porque esto viene a través de la Ley de 
Dependencia … del año 96 … y él nos guste o no ya lo decía … además lo decía  yo 
creo … se compartió por parte de todos … los usuarios participaran en la 
financiación del sistema según su renta y patrimonio … incluyendo la vivienda.  

 
He de decir que aquí, en la comunidad valenciana no se ha tocado el 

patrimonio pero es que ya lo decía … si es que no nos estamos inventando nada … 
por lo tanto … como en otras ocasiones y es algo que … y además es que la Ley en 
su artº 33 Sr. Torres, lo pone  … lo beneficiarios de las prestaciones de 
Dependencia participarán en la financiación de las mismas según el tipo del coste 
del servicio y su capacidad económica personal … si es que lo pone todos los 
artículos … si es que yo creo que debemos de hacer memoria … eso sí … que les 
apoyaremos y seguiremos apoyándolos, si en realidad hay personas en esta 
comunidad que no pueden pagar … y desde la Consellería tienen que sacar una línea 
de subvenciones  para estas personas, para ayudarles a través de becas o a través 
de …  ud misma aquí en este Ayuntamiento lo han dicho, … sacan unas becas que 
pagan al usuario  … pero claro luego el usuario tiene que pagar esa diferencia … 
y a lo mejor ese usuario no está ganando ese dinero … que es lo que quiero … no 
está cobrando en realidad los porcentajes que han puesto, es lo que quiero que se 
aclare, porque  hasta ahora los que cobran 542 euros no están pagando nada … 

 
Por lo tanto … yo creo que … no es una forma de hacer política en estos 

momentos … se está interpretando yo creo que … la sentencias a gusto de la 



persona que lo tiene que defender en este caso pues toda la izquierda en bloque 
se han puesto en una … en querer defender algo  indefendible … por lo tanto 
digamos las cosas … como son … ¿vale? Y estemos de acuerdo en cuestiones como si 
el copago hay que tener una rebaja, o hay que tener otras medidas, que además voy 
a decirles más … efectivamente de esas mejoras que no se contemplaban con el 
Decreto  se tienen que contemplar porque hay unas actas firmadas por los 
diferentes colectivos, como la atención temprana, un poco a lo que nos referíamos 
también al tema del  Patronato Francisco Esteve, tampoco tienen que pagar … los 
niños de 0 a 6 tampoco, … los no contributivos no tienen que pagar… digámoslo 
todo porque luego … en realidad en este municipio de las personas que les puede 
afectar son cinco personas, veamos en realidad esas cinco personas, porque ese 
dato sí que no lo tengo… en la situación en que se encuentran, porque a lo mejor 
estas personas en este momento son de los usuarios que no están pagando nada … 
pero es  algo que desconozco, … o que no les tocaría pagar nada … pero en cambio 
están pagando,  que también es algo que también desconozco …  

 
Gracias. 
 
Sr. Nofuentes. 
 
Mire, Sra. Mora, los efectos del Real Decreto que uds aprobaron ha tenido 

efectos muy duros sobre la ciudadanía y, fundamentalmente sobre los 
discapacitados … hay gente que la ha expulsado del circuito  de atención a los 
discapacitados, hay gente que le está pidiendo el 80 y el 90% de su pensión y no 
pueden darlo porque con el resto no pueden sustituir, porque hay familias que 
parte de ese mes lo pasan con la pensión de ese discapacitado … y los han 
expulsado y ud lo sabe… de aquí se han ido gente que estaba en el Centro 
Ocupacional nuestro … por cierto  …le remito a que se  vaya otra vez a lo que 
hemos aprobado en el punto III, que son las Tasas e Impuestos y me diga donde 
aparece alguna tasa para los discapacitados de Quart, que están en el centro …  

 
Hay ayudas porque, como ud bien sabe, no es una competencia municipal y 

por tanto lo que establecemos son ayudas municipales para poder compensar aquello 
que uds no están atendiendo por … y que por ley toca …  ud bienvenido sea al 
principio ese de que quien más pague sea el que más tiene para que tenga más el 
que más lo necesita.  

 
Mire uds no creen que que personas con pensiones de 450 o 500 o 600 euros 

necesitan ayudas?, uds creen  que a estos hay que ponerles precisamente un 
copago? No … uds creen que es injusto que pusieron uds a estas familias en enero 
de 2013,  y con posterioridad en el decreto de 2014?, lo que aquí  traemos en 
realidad es si estamos de acuerdo o no consideramos justo o injusto al margen de 
la legalidad, el procedimiento, de que yo no estoy de acuerdo, y les pedimos a 
uds que le exijamos al gobierno de la Generalitat que no presente un recurso 
porque como no estamos de acuerdo en que copaguen los discapacitados y que un 
juez ha dado la razón a los discapacitados, lo que le pedimos a la Generalitat 
que ha anunciado  que va a presentar un recurso  es que no lo haga, eso es lo que 
estamos diciendo, y le pedimos a la Generalitat que no cree, no un copago, sino 
se invente otra formula, una tasa para poder seguir cobrándola, lo que le pedimos 
que uds aquí aprueben que están en contra del copago que se puso a los 
discapacitados, ese es lo que tienen que decidir aquí esta noche, si están de 
acuerdo que los discapacitados paguen a pesar de que un juez les ha dicho  que no 
paguen, o no están de acuerdo?, y si están de acuerdo con el gobierno del PP en 
que quieren que paguen aunque sean personas que lo necesiten, aunque sean 
personas  que no tienen recursos, aunque sean personas que están hoy por hoy en 
su casa, siendo atendidas por sus familiares, porque no pueden hacer frente a lo 
que le están pidiendo en los centros, a lo que le ha impuesto el copago el 
gobierno que uds han hecho. 

 
Por tanto, es así de simple no hay que darle vueltas a la parte jurídica, 

ni administrativa, ni a cuantos afecta o no en Quart, que aunque fuese sólo uno, 
suficiente  para que aquí, los veintiuno nos posicionáramos en contra del Sr. 
Fabra para que adopte las medidas que adoptó y que quiera que vuelva a adoptarlas 
por otra vía. 

 
Por tanto, es así de simple … están de acuerdo en que copaguen o no están 

de acuerdo? Están de acuerdo en que se ayude a los más  necesitados como ud ha 
dicho y se asumían a mi principio que paguen más los que más tienen para que 
tenga más  el que más lo necesite? Ahora es cuando puede demostrar eso,  ¡¡vote a 
favor de esa moción!! Vote a favor de que no paguen … que no recurran y no creen 
una nueva fórmula para cobrarle …!!! 

 



11.2 PROPOSTA PRESENTADA PER I. VALIENTE, EN DEFENSA DEL 
SERVEI PÚBLIC DE CORREUS 
 
Es llig la proposta que presenta el regidor, no adscrit, Ismael Valiente, en 
defensa del servei públic de correus, que literalment transcrita diu així: 
 
En un context com l'actual, Correus juga un indubtable paper per a contribuir a 
la cohesió social, territorial i econòmica del país, tant a l’àmbit estatal com 
autonòmic, assumint i prestant un servei públic a ciutadans i ciutadanes, 
empreses i administracions en la totalitat dels nuclis de població, al marge de la 
seua rendibilitat econòmica.  
 
Les dades ho posen en valor: més de 8.000 municipis atesos, 16 milions de 
llars, 3,2 milions d'empreses (més del 99% són pimes) i un total de 7.100 punts 
d'atenció a l'àmbit rural (carters rurals i oficines) i més de 100.000 quilòmetres 
diaris. 
 
Conseqüentment, la regulació postal europea i espanyola inclou mecanismes 
de finançament per a garantir la prestació del correu a tot el territori. Un servei 
públic que només és atés en àmplies zones per l’empresa Correus i que, si no 
és així, desapareixeria, per tal com no es donen les condicions de rendibilitat 
per a la seua prestació per part del sector privat.  
 
S'observa  amb preocupació l’assetjament sistemàtic del servei postal públic 
per part d'alguns grups de pressió amb forts interessos  empresarials financers 
en el sector de la logística i la paqueteria. Assetjament empresarial, mediàtic i 
jurídic que podria afectar milions de ciutadans, així com al funcionament 
correcte de l'Administració. 
 
S'ha  tingut coneixement de la demanda presentada a la Comissió Europea per 
la patronal del sector logístic, exigint a l'Estat espanyol la devolució del 
finançament del Servei Postal Universal des de 1998. Més preocupació que els 
continguts de la mateixa demanda suposa, si més no, la nul·la actuació del 
Govern en una qüestió que afecta no ja Correus, sinó el mateix paper de l'Estat 
(perquè és a l'Estat a qui s’ataca) com a responsable de garantir la prestació 
del servei postal públic.  
 
L'estretiment de marges econòmics i empresarials que, com a conseqüència  
de l'apatia dels responsables polítics directes (Ministeri d'Hisenda, Foment i 
SEPI), està patint l'operador, està comportant un cost social molt alt en l’àmbit 
general (8.000 llocs suprimits, milers de barris sense repartiment, centenars de 
zones rurals sense servei, més de 16 milions de ciutadans de mitjanes i 
xicotetes poblacions afectades). I, sobretot, pot afectar a mitjà termini la futura 
viabilitat empresarial de Correus, al servei públic que presta i al treball dels 
quasi 55.000 de treballadors.  
 
A dia de hui la pau social amb els representants dels treballadors i 
treballadores està a punt de trencar-se com ho demostra el bloqueig del 
conveni col·lectiu després de 6 mesos de negociació sense cap avanç o les 
diverses mobilitzacions i aturades que comencen a sorgir en diverses 
províncies i açò pot impedir el desenvolupament del Pla d'Acció de Correus (pla 
de desenvolupament empresarial). 



 
Així les coses, si no es produeix un posicionament del Govern en aquest sentit, 
considerem que -a més de realitzar un clar desistiment de responsabilitats- es 
podria posar en perill la figura del carter i dels serveis postals a la ciutadania i, 
tal com han anunciat les organitzacions sindicals, hi ha un clar risc de 
conflictivitat laboral i social 
Per tot això, propose al Ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet per mitjà 
d'aquesta MOCIÓ REQUERIR AL GOVERN DE LA NACIÓ  perquè 
prenga les mesures necessàries següents per tal de garantir la viabilitat 
del servei postal públic: 
 
1. Definir una posició d'Estat que expresse sense ambigüitat la defensa 
del servei postal públic i els seus compromisos amb el futur de Correus 
com a empresa puntera del sector públic, cessant com més prompte 
millor les disputes d'interessos i posicions entre ministeris. 
 
2. Garantir els compromisos de finançament per a prestar els serveis 
postals a tots els ciutadans expressats i aprovats en seu del Parlament 
espanyol. 
 
3. Impulsar una regulació del mercat que no retalle el PLA DE 
PRESTACIÓ DEL SERVEI POSTAL UNIVERSAL als ciutadans i que 
tanque espais als interessos mercantils de les multinacionals i lobbys 
financers que només busquen benefici i rendibilitat a curt termini a càrrec 
del dret dels ciutadans. 
 
4. Assegurar que els ciutadans reben el repartiment de correspondència 
5 dies a la setmana com mana la Directiva Postal Europea. 
 
5. Desbloquejar les mesures ministerials que estan impedint a Correus la 
transició de la carta, hui en clara caiguda per l'efecte substitució, a nous 
mercats, sobretot paqueteria. 
 
6. Desbloquejar les decisions ministerials que impedeixen aconseguir un 
acord laboral, hui inexistent, del qual dependrà el treball i les condicions 
de 55.000 treballadors, però també la pau social a punt de trencar-se i, 
en conseqüència, l'estabilitat en la gestió de l’operador públic Correus.  
 
7. Garantir el 100% de participació publica en la Societat Anònima 
Estatal de Correus.  
 
Es comunicarà aquest acord al Govern de la Nació i a tots els grups 
parlamentaris del Congrés de Diputats. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 10 PSOE, 1 
Compromís i 1 regidor no adscrit, Ismael Valiente, i el vot en contra del PP (8), 
acorda aprovar la proposta. 
 
DEBAT 



 
Sr. Torres 
 
 Sí. Nosaltres estem totalment d’acord amb la moció que presenta el 

senyor Valiente i anem a votar a favor. 
 
 Pensem que cal denunciar les retallades laborals i les pèrdues de 

llocs de treballs que es vénen produint en l’empresa pública de Correus, també al 
cos i el perjudici als ciutadans que han de suportar un empitjorament del servei, 
que està considerat com a essencial.  

 
 No podem quedar-nos parats mentres veiem com desmantellen a poc a 

poc Correus i també la resta de serveis públics, com la Sanitat, l’Ensenyament, 
etc. etc.  Em sembla  molt important que el nostre Ajuntament es pronuncie 
nítidament, clarament, en contra d’estos acomiadaments i ajustos i que li 
exigisca al govern l’adopció de les mesures pertinents per a garantir la 
viabilitat d’esta empresa que juga, pensem, un paper fonamental per a aconseguir 
cohesió social, territorial i econòmica  tant a nivell estatal com autonòmic. Una 
empresa, Correus, que assumeix i ofereix un servei públic a ciutadans, empreses, 
entitats, i administracions en la totalitat de nuclis de població i al marge de 
la rendibilitat econòmica. 
 

Sr. Valiente. 
 
 Los servicios públicos no pueden plantearse únicamente bajo el prisma de 

la rentabilidad económica … y además deben de garantizar al conjunto de los 
territorios como a las personas, tanto físicas como jurídicas que los habitan la 
prestación de los mismos, y hasta el último rincón del Estado. 

 
El servicio público de correos no puede ser ajeno a los demás, no debe 

privatizarse en ningún caso, y no podemos consentirlo, por eso con argumentos de 
la exposición de motivos de la moción requerimos al gobierno para que se defina 
con claridad, garantice la financiación suficiente sin recortes para la 
prestación del servicio postal universal. Asegure el reparto semanal, desbloquee 
medidas contrarias a la prestación del servicio  y acuerdos laborales 
garantizando el empleo al menos de los 55.000 trabajadores, y por tanto, si se 
garantiza el empleo se garantiza también la paz social en el sector y en 
definitiva exigimos y queremos que la prestación de este servicio sea totalmente 
pública, que es la forma de garantizar que se  presta este servicio a todos los 
vecinos del territorio. Gracias. 

 
Sra. Mora. 
 
Sí. A ver, Sr. Valiente, ud forma parte del equipo de gobierno ¿no?, 

¿está en la Junta de Gobierno? … uds tiene … ud forma parte del equipo de 
gobierno socialista de este Ayuntamiento … pues podían haberle dicho … porque me 
extraña que no se lo hayan dicho que fue el PSOE el que aprobó en Diciembre 
aproximadamente de 2010 la Ley en la que  dice que Correos como la empresa 
prestadora del servicio tendrá una duración limitada de quince años … no sé … es 
que igual se le ha pasado preguntarlo … no se lo han querido decir sus compañeros 
de filas … pero le voy a decir que esté tranquilo, porque el servicio universal 
postal está garantizado por Ley, por lo tanto es un derecho que tienen todos los 
ciudadanos, Sr. Torres, podemos estar tranquilos en este aspecto, porque como he 
dicho fue el PSOE con esta Ley quien liberalizó el mercado postal para cumplir 
con lo establecido en las diferentes directivas europeas.  

 
Por lo tanto fue el PSOE quien abrió la puerta a un posible proceso de 

privatización, y decimos posible para que uds se tranquilicen porque en estos 
momentos  que está el gobierno del PP en la Nación está estudiando el tema y no 
está nada claro todavía …  

 
Por lo tanto, Sr. Valiente, yo … le aconsejaría hágaselo ud ver un poco 

porque la verdad, cada vez nos sorprende más con las mociones que nos presenta en 
este Pleno. Gracias. 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Brevemente. No confundamos la liberalización de un sector con la 

privatización de una empresa, la liberalización del sector lo que permite es que 
en ese sector pueda haber empresas públicas y privadas y que actúen en libre 
competencia y que hagan sus ofertas, eso es lo que se acordó porque, 
efectivamente, una directriz europea así lo indicaba. 

 



Eso no tiene nada que ver con lo que se privatice o no  una empresa 
pública. Pero en cualquier caso y entrando en el fondo de la cuestión, nosotros … 
me alegro que la Sra. Mora nos de indicios de que previsiblemente están 
trabajando el Sr. Rajoy por el mantenimiento de Correos como empresa pública, en 
cualquier caso estaremos todos contentos de que le recordemos al Sr. Rajoy que el 
está a favor de esta moción, por lo tanto estaremos todos a favor.  

 
Sr. Valiente. 
 
A este Concejal, modesto, no se le puede decir nadie que no tenga la 

independencia para plantear sea  o no del equipo de gobierno las cuestiones que 
quiera al Pleno, por  tanto es obvio.  

 
Preguntarme y decirme si formo parte del equipo de gobierno .. bueno que 

si me lo pregunta uno que viva en Islandia, pues a lo mejor se lo tendría que 
decir, pero que me lo pregunte la portavoz del PP pues parece una pregunta 
absurda … 

 
Y bueno yo creo que queda aclarado que lo que queremos es que apostamos 

por los servicios públicos, y este es uno y no queremos la privatización de los 
servicios públicos y apostamos por eso porque desde la izquierda apostamos y 
creímos siempre en todos los servicios públicos, porque el gobierno del PP los 
está desmantelando y no queremos que los desmantelen, así de claro. 

 
Sra. Mora. 
 
No, simplemente que esté tranquilo porque no va a desmantelar nada el PP 

porque como he dicho es un servicio público y nadie está pensando en privatizarlo 
… por lo tanto que sigan trabajando en la línea que están trabajando … y ud señor 
Valiente esté tranquilo y esta noche que pueda dormir feliz en su cama … 
 

 
11.3. PROPOSTA PRESENTADA PER I. VALIENTE, CONTRA EL CÀNON 
IMPOSAT PEL GOVERN DE RAJOY AL PRÉSTEC BIBLIOTECARI I PER LA 
MILLORA DE LES BIBLIOTEQUES 
 
Es llig la proposta presentada pel regidor no adscrit, Ismael Valiente, contra el 
cànon imposat pel Govern de Rajoy al préstec bibliotecari i per les millores de 
les biblioteques, que literalment transcrita diu així: 
 
El passat 1 d’agost es va publicar en el BOE el Reial Decret 624/2014, de 18 
de juliol, pel qual es desenvolupa el dret de remuneració als autors pels 
préstecs de les seues obres duts a terme en determinats establiments 
accessibles al públic, com són en particular tot tipus de centres de 
documentació i les biblioteques municipals. 
 
Aquest decret, que desplega reglamentàriament la llei neoliberal sobre la 
lectura del llibre i de les biblioteques i que afecta tots els municipis i ens locals 
amb més de 5.000 habitants, estableix que els ajuntaments han de pagar una 
taxa pel prèstec de llibres i materials realitzats en les seues instal·lacions, 
segons el nombre d’obres amb dret d’autor de què disposen (0.004€ per obra 
adquirida) i el nombre d’usuàris inscrits en els registres i que en facen ús 
d’aquestes obres (0.05€ per usuari). Taxa que gestionen (pagament de 
remuneració com es denomina en el Reial Decret 624/2014, de 18 de juliol), 
totalment les entitats de gestió dels drets d’autor, entitats de caràcter privat. 
 
La implantació d’aquest cànon no només suposa una càrrega a la situació 
econòmica del nostre municipi i de les nostres biblioteques sinó que obliga el 
nostre ajuntament a pagar per prestar uns serveis a què la llei obliga que posen 
en perill la pròpia essència d’aquests espais i la seua supervivència com a 
servei públic. 



 
Es tracta d’un nou atac del PP al món de la Cultura i l’Educació i un pas 
més en la seua croada contra els serveis públics. Amb aquesta mesura, 
a la qual cal sumar la contínua baixada de pressuposts en els últims 
anys per part de la Generalitat Valenciana, es posa en perill la continuïtat 
de les biblioteques municipals, tant el servei de préstec com la resta 
d’activitats culturals que es duen a terme en aquests espais. 
 
Les biblioteques municipals –el 96% de totes les biblioteques espanyoles 
i valencianes– són la primera anella per al desenvolupament de les 
polítiques culturals públiques, porta oberta al coneixement, al lliure 
pensament i a la cultura; constitueixen un requisit bàsic de l’educació 
permanent, el progrés cultural de la persona i els grups socials i han 
garantit l’accés lliure i gratuït dels ciutadans i ciutadanes a la informació i 
a la lectura.  

Encara que aquest cànon, en un principi, no el paguem directament els usuaris 
hi acabarà repercutint a través dels pressuposts municipals, tant en les 
despeses com la recerca d’ingressos, amb el pagament directe d’aquesta nova 
taxa, amb pitjors serveis i una reducció en la inversió en fons bibliogràfics, 
perquè implica que la biblioteca que més llibres preste tindrà un cànon major i, 
per tant, la reducció en el seu pressupost per a incorporar nous llibres o ampliar 
la seua col·lecció. 

El nou cànon, en una part, és d’aplicació des del 2 d’agost d’enguany (un dia 
després de la seua publicació) i l’altra part entrarà en vigor l’1 de gener de 
2016, gestionat totalment per les entitats de drets d’autor que tramitaran 
l’obligació de remuneració per a fer-la arribar anualment als autors. És a dir, 
més negoci privat amb el diner públic. 

En definitiva, un atemptat més a la Cultura i a l’Educació, al qual nombrosos 
col·lectius de bibliotecaris, usuaris i reconeguts escriptors s’estan oposant i que 
suposa la culminació d’una constant persecució a les biblioteques públiques 
que porta anys en marxa, primer amb constants reduccions de pressupost, 
precarització de les condicions de treball de bibliotecaris i sempre amb 
l’objectiu final no declarat de privatitzar aquests serveis i desentendre’s de la 
gestió i desenvolupament de les biblioteques públiques. 

Per tot això, presente a la consideració del Ple d’aquesta corporació les 
següents: 

PROPOSTES D’ACORD 

1. Aquest Ajuntament acorda rebutjar el cànon establert en el Reial Decret 
624/2014, de 18 de juliol, i adreçar-se al Govern de la nació, instant-ne la 
supressió. 

2. Igualment, i atés que ja s’està impugnant davant els tribunals corresponents 
la instauració d’aquest cànon per vulnerar les obligacions que la legislació 
estableix en matèria de prèstec de llibres i biblioteca, aquest Ajuntament 



acorda suspendre qualsevol pagament d’aquest cànon fins que se subtancie el 
procediment legal al·ludit. 

3. Aquest Ajuntament acorda mantenir, com a mínim, el pressupost existent en 
aquest exercici pressupostari per a adquirir llibres i materials didàctics d’interés 
general. 

El Ple de l’Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 10 PSOE, 
1Compromís i 1 regidor no adscrit, Ismael Valiente, i el vot en contra del PP (8), 
acorda aprovar la proposta.  

Sr. Torres. 
 
 Nosaltres, Compromís, apostem per la defensa de les biblioteques 

públiques municipals. Reconeixem l’importantíssim  paper de les biblioteques i de 
la necessitat que estiguen sustentades econòmicament com es mereixen. Les 
biblioteques són centres de saber i coneixements únics en molts punts del nostre 
territori. Serveixen a més com a lloc de trobada per a la població juvenil amb lo 
positiu que això és i, finalment, són un focus de l'impuls de la lectura 
inigualable, considerem que este cànon es nefast i el que cal és treballar en la 
defensa d’estos serveis, millorar-los i recolzar el seus treballadors que en el 
cas de Quart, també i a col·lació aprofite per a dir que els treballadors de la 
Biblioteca de Quart són un exemple de professionalitat i de bon fer.  

 
Gràcies. 
Sr. Valiente. 
 
Estamos obligados  y nos obligan a pagar, y no queremos, por este 

servicio público contrastado de utilidad pública  tan importante como la 
educación misma. Parece incongruente y yo creo que lo es. 

 
Supone el hecho un ataque más por el PP a los derechos  constitucionales 

fundamentales, uno de ellos la educación y la cultura. 
 
Las intenciones las conocemos, que es el desmantelamiento de los 

servicios públicos, se potencian el negocio privado, en definitiva con el dinero 
público, empobreciendo al mismo tiempo los ayuntamientos, nuestro ayuntamiento, 
un poco más. Porque tenemos que pagar esas cuotas por los libros que tenemos en 
la biblioteca para que podamos ir a informarnos y a las personas en su desarrollo  
cultural y social.  

 
Las propuestas de la moción son claras y contundentes y espero su 

aprobación, rechazo el canon suspender cualquier pago del canon por el 
Ayuntamiento y al mismo tiempo mantener y si fuese posible incrementar la partida 
correspondiente para adquisición de libros y cualquier otro tipo de material 
didáctico. Muchas gracias. 

 
Sra. Mora.- 
 
Ud no deja de sorprenderme Sr. Valiente, es que ya con el título de su 

moción … “Moción contra el canon impuesto por el gobierno de Rajoy al préstamo 
bibliotecario y por la mejora de la biblioteca”, vamos a ver Sr. Valiente, le han 
vuelto a fallar sus compañeros de filas.  

 
Ese canon… fue aprobado por el gobierno del Sr. Zapatero en el 2007, 

cumpliendo, además, … ahora se lo aclararé Sr. Alcaldesa … es que cumplían además 
una orden de la directiva Europea, es que … eh … no es que se lo inventara el Sr. 
Zapatero, voy a salir a su favor, simplemente es que cumplía una orden de la 
Comunidad Europea, y aquí o se está en europa o no … entonces en ese momento les 
advirtieron que … además se lo voy a leer, .. porque  la Sra. Alcaldesa como ha 
hecho así un poco de … “la comisión de las comunidades europeas demandó a España 
ante el Tribunal de Justicia Europeo por entender que las generosas excepciones 
podrían interferir en los derechos del autor, el Tribunal de Justicia de la Unión 
europea, sentencia del 26 octubre 2006, condenó tal cual lo pone, al Reino de 
España por eximir el pago de la remuneración equitativa derivada del préstamo a 
demasiadas instituciones, … doctrina que el Tribunal  ha hecho suya en la 
sentencia del 30 de junio.  

 



Por lo tanto, Sr. Valiente, nosotros nos estuvimos de acuerdo, y de hecho 
en el canon digital votamos en contra … en ese momento … porque no estábamos de 
acuerdo … esta moción que ud presenta … claro, simplemente viendo el título … 
porque nos ha sorprendido que una vez más diga al Sr. Rajoy … hay cosas que ha 
hecho bien el Sr. Rajoy y oras meno bien, y otras mal,  … pero el Sr. Zapatero 
también estuvo ocho años en el gobierno y parece mentira que ud en esos ocho año 
se ve que no estuvo en el planeta de aquí, no sé donde estuvo en ese momento, 
pero es que desconoce lo que hizo el gobierno del Sr. Zapatero durante ocho años. 

 
Por lo tanto, ellos fueron los que aprobaron esa ley  y ellos impusieron 

el pago de este canon, lo único que ha hecho el PP en este momento es que hay que 
reglamentar, por lo tanto es un poco curioso el planteamiento que ud nos hace. 
Nosotros sabemos que las leyes están para cumplirlas, a pesar de que no estemos 
de acuerdo con estos canones, vamos a votar la abstención en esta moción, porque 
lo que no vamos a hacer es votar es votarle a favor en algo que estamos 
contradiciendo la Ley que marca que hay que hacerlo, y lo que no queremos tampoco 
es que luego nos venga de le UE una sentencia la cual haya que pagar, por lo 
tanto nos vamos a abstener. 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Si esa inspiración le hubiera venido antes en la moción que además sí que 

ha habido ya una sentencia hubiera venido bien aunque sea aprobada. 
 
Bien yo creo que, de nuevo nos intenta confundir o intenta o intenta 

confundir antes lo ha intentado diciendo que el gobierno de Zapatero liberalizó 
el mercado de la comunicación postal, y es verdad que nada tiene que ver con lo 
que planteaba la moción que era la no privatización de Correos, lo cual tampoco 
entiendo como la no privatización de Correos, que la verdad es que ud me ha 
tranquilizado cuando ha dicho que Rajoy iba a velar porque no se cumpla, pero en 
cambio no ha votado a favor de la no privatización …  

 
Aquí nos intenta confundir de nuevo que, efectivamente, sobre una 

directriz que dio en el año 2010 europa sobre los derechos de autor y que tuvo 
que aplicarse por el gobierno de turno, pero aprovechando esto  lo que han hecho 
ha sido el desarrollo del reglamento y en ese desarrollo han puesto en marcha una 
serie de acciones que afecta a municipios de más de 5000 habitantes, como son el 
pago de cada usuario de biblioteca y de cada libro que existe en cada biblioteca, 
o sea, el fondo documental, que por eso se tiene que pagar desde… en una parte 
desde … entra en vigor en agosto de este año una parte y en lo sucesivos meses 
los siguientes… nada tiene que ver con lo  anterior.  

 
Una cosa es el derecho de autor y otra el desarrollo reglamentario, que 

ud lo ha dicho bien, ha utilizado el desarrollo reglamentario de esa ley en el 
cual han introducido una serie de elementos recaudatorios como son estos. 

 
Sr. Valiente  
 
Nada, muy sencillo, decir que si nos tiene que limitar a Europa y nos 

tiene que dirigir al acceso a la cultura … como lo tenemos que hacer … pues 
apañados vamos …y yo estoy por respetar las directrices que sean pero siempre que 
sean justa. Y decir que bueno … que lo ha hecho Zapatero … oye este Decreto que 
rechaza el canon es del Decreto 624/2014, de 18 de junio, no creo que estuviera 
gobernando Zapatero. 

 
Sra. Mora. 
 
Mire una vez más el cinismo que tiene el PSOE … de verdad, … es increíble 

… porque uds son los que desarrollan las leyes ¿eh? … uds son los que crean las 
leyes, en este caso, perdón, las crean y luego el que las tiene que desarrollar 
es el PP. Ud ha hecho referencia a los mismo, me remito a la Ley de Dependencia, 
Uds crean una ley y luego no quieren que se desarrolle, por lo tanto el cinismo 
que tienen es tremendo y bueno … no vamos a … a darles el gustazo de que sigan 
por la misma línea que han tenido durante este Pleno, vamos a votar que no a la 
moción. 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Tiene ud razón …nosotros creamos las leyes y nosotros frenamos … hombre 

prueba más evidente aquí es la Ley de Dependencia la creó el Sr. Zapatero y luego 
vino aquí a frenar aquí la ley de dependencia, aquí en esta comunidad no se 
aplica la Ley de Dependencia y en los términos que debería de aplicarse porque 



vino el Sr. Zapatero a  frenar el día a día para que la Ley no se aplicara, hay 
que tener barra Sra. Mora … hay que tener barra …  

 
Le digo … que lo que han hecho uds es intentar colar a través de un 

desarrollo reglamentario el que en este pueblo y aquí si le afecta … estamos 
hablando de 900 o 1000 personas  que visitan nuestra biblioteca y que utilizan 
los servicios de la biblioteca, sean en formato digital o en libro, y estamos 
hablando de una base documental de 28.000 ejemplar que tendríamos que empezar a 
pagar por tener. Es decir,  qué estamos hablando? … de que las bibliotecas que no 
tengan … ayuntamientos que no tenga unos recursos suficientes, tendrán que 
plantearse seriamente si incorporan nuevos volúmenes a la biblioteca y verán como 
una amenaza al final de que los ciudadanos se acerquen a la biblioteca o tendrán 
que tener recursos complementarios para poder atender … es decir están frenando 
el acceso a la cultura de nuevo … están cerrándolo, claro el que tenga dinero 
pues se compra el libro …  

11.4. PROPOSTA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS 
PER TAL D’ADOPTAR MESURES DE MILLORA DELS PARCS DE QUART 
DE POBLET. 

Es llig la proposta presentada pel Grup Municipal Compromís per tal que 
s’adopten mesures de millora dels parcs de Quart de Poblet, que literalment 
transcrita diu així: 

« Atès que els parcs de Quart de Poblet són els espais públics més utilitzats 
per la ciutadania i que són el lloc preferit d’esbarjo i de distraccció de la 
població, moltes vegades ens trobem que no estan del tot adequats per a l’ús 
que els nostres ciutadans els donen. 

Cal dir que són pocs, per no dir que cap, té banys públics, llocs on poder 
canviar els menuts amb una mínima discreció. També falten fonts per beure 
aigua i en alguns es podrien instal·lar quiosquets que donen un servei extra de 
distracció al mateix temps que generen una xicoteta però important activitat 
econòmica. 

I per tant el Ple de la corporació municipal, 

ACORDA: 

1. Realitzar un estudi de millora dels parcs pels tècnics municipals pel que fa a 
la instal·lació de banys, canviadors d’infants, fonts, zones d’ombriu, quiosquets, 
bars o el que es crega necessari per tal de millorar-ne l’ús. 

2. Incloure una partida pressupostària en el pressupost del 2015 única i 
exclusivament per a dur a terme millores que els tècnics de l’Ajuntament 
descriguen a l’estudi». 

Sotmesa a votació, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels vint regidors i 
regidores assistents a la sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, acorda aprovar la 
proposta.  

Debat 
Sr. Torres 
 
 Sí. Els parcs de Quart són els espais més utilitzats de la 

ciutadania, punt d’esplai i distracció de moltes famílies. Al nostre grup ens han 
arribat per part d’alguns veïns preguntes, alguna queixa sobre la falta de 



condicions, adequació en alguns del serveis  que deurien de tenir els postres 
parcs. Som conscients de l’esforç que es fa des de l’Ajuntament per a dignificar, 
mantindre en condicions els nostres parcs, però també és cert que hi han algunes 
mancances, necessitats d’actuació que amb un poc més d’esforç es podrien 
solucionar. 

 
 Són pocs, per exemple... per no dir que cap, que tinguen banys 

públics, llocs per a canviar amb dignitat les dones o els menuts; falten en 
alguns casos l’ombra, fonts  per a veure aigua etc. Ens plantegen els nostres 
veïns fins i tot la possibilitar d’instal·lar algun quiosc de refrescs que puga 
donar servei i distracció i, a més, generaria una xicoteta activitat però 
important per a algunes famílies del nostre poble. 

 
 Per tot açò és pel que proposem a la consideració del Ple que, per 

part dels tècnics municipals és realitze un estudi detallat de les necessitats 
que es puguen detectar i de les possibles millores que es puguen mamprendre per a 
l’ús dels nostres parcs; i clar que es dote de pressupost perquè es puguen fer 
eixes millores que els tècnics descriguen en el seu estudi. 

 
Gràcies. 
 
Sr. Valiente.  
 
Es imposible estar en desacuerdo con mejorar  las condiciones de vida de 

los ciudadanos en los términos que plantea la moción, si bien me hubiera gustado 
mayor concreción de la misma, tanto de lugares concretos como de presupuestos y 
prioridades en las acciones a ejecutar. 

 
Eso implicaría responsabilidad más real y mayor compromiso, en cualquier 

caso los acuerdos que plantea la moción pueden ser realizables, estudio de mejora 
y presupuestos  económico para las mismas, invito al concejal proponente de la 
moción a que concrete prioridades al respecto en reunión o reuniones posteriores 
con el equipo de gobierno, personalmente acepto el compromiso que pueda 
concretarse. Gracias. 

 
Sra. Mora.  
 
Sí. Vamos a respaldar la moción porque nos parece que está bien que se 

realice un estudio, lo que ya no tenemos tan claro es lo que ud Sr. Torres … me 
imagino que lo pone como ejemplo … que podría ser, … podría ser … porque yo creo 
que hay cosas que podrían ser  y otras no … por lo tanto … por eso yo creo que lo 
importante de esta moción es que en realidad haya un estudio de los parques que 
haya en este momento en el municipio … y también lo que sí que nos gustaría es eh 
… hace mención a los aseos, en estos momentos sólo los hay en el polideportivo … 
entonces sí que nos gustaría saber si hay posibilidad de que se puedan abrir o 
no, que se estudie también los técnicos que cabe la posibilidad de, por lo menos 
donde hay en estos momentos, se puedan abrir mientras que se hace ese estudio, 
por lo tanto vamos a apoyarla. 

 
Gracias.  
 
Sr. Nofuentes.  
 
El PSOE también va a respaldar la propuesta, efectivamente hay que 

sentarse y concretarla un poco más y  ver la viabilidad en algunos parques, podrá 
ser el 100% de las cosas, en otras no, en función de lo que se vaya concretando, 
pero el cualquier caso sentados, y que los técnicos y el que tenga voluntad de 
participar y que se pueda ir concretando un estudio y análisis y propuesta. 

 

 
12. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Torres. 
 
 Recentment en el últims…, des de fa uns dies estan  
retirant-se de les finques de Quart les plaques 
identificatives de VPO amb la simbologia franquista antiga 
“el yugo y las flechas”. Imagine, des de Compromís imaginem 
que és des del respecte i el compliment a la Llei de la 



Memòria Històrica i un acord que s’adoptà fa uns anys en el 
Plenari. La meua pregunta és si ,des de l’Ajuntament, de la 
mateixa manera té previst canviar els noms d’aquells 
carrers amb clares reminiscències franquistes como són  
Antonio Iturmendi, Esteban Bilbao, o Conde de Rodezno. 
 

Sra. Presidenta. 
 
La respuesta es que yo creo que lo hemos comentado en 

algún pleno, incluso en algún acuerdo de que están  
pendientes de cambiar algunas calles, incluso en algún 
momentos e habló de hacer una pequeña encuesta para que los 
vecinos … para no molestarlos demasiado … pero desde luego 
el Ayuntamiento tiene toda la voluntad de cumplir la Ley. 
 
 
13. COMUNICACIONS 
El Ple queda assabentat de la interlocutòria del Jutjat Contenciós Administratiu, 
núm. 3, de València, Procediment Ordinari núm. 107/2014-T, de data divuit de 
juliol de dos mil catorze, que declara la caducitat del recurs contenciós 
administratiu, interposat per Producciones Mic SL, contra l’Ajuntament de Quart 
de Poblet sobre impugnació recurs especial en matèria de contractació. 
 
I vist que no hi ha més assumptes a tractar, a les vint-i-dues hores i vint-i-dos 
minuts del dia vint-i-vuit d’octubre de dos mil catorze, la Sra. Alcaldessa alça la 
sessió i dels acords adoptats s’estén aquesta acta de què jo, el secretari, 
certifique.  

 


